
CHABAŘOVICE MAJÍ
MOBILNÍ ROZHLAS

Radaměsta nechala zřídit
mobilní rozhlas za pomoci
systému Munipolis.
Informovanost občanů je tak od
letošního března posunuta na
novou úroveň...
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PŘIVÍTEJMECHABAŘOVICKÉ
NOVINYVNOVÉMKABÁTĚ
Rádi bychom Vám představili tradiční, a přesto nové
Chabařovické noviny v přepracovaném stylu.

VTOMTOČÍSLE SEDOČTETE

Minulý rok byl rokem
velkých změn. Máme nové
vedení města a s ním také
novou redakční radu, a tak
není divu, že změna
neminula ani naše
Chabařovické noviny.

Ty budou nově vycházet 4x
za rok a budou tematicky
laděny do živých barev dle
ročního období. Najdete zde
již tradičně články týkající se
kultury, sportu nebo historie
a další zajímavé informace.

Pro zpestření jsme pro Vás
připravili zábavu ve formě
křížovky s Chabařovickou

tematikou, kterou
naleznete na poslední
stránce.

Věříme, že každý si zde
najde to své a že se Vám
noviny budou líbit.
Děkujeme všem, kteří
zaslali své příspěvky a
podíleli se na jejich
vzniku.

Na případné dotazy Vám
rádi odpovíme na
e–mailové adrese
noviny@chabarovice.cz

Miroslav Burdek
předseda ChN

Na kulturu zapomínat
nebudeme
Komentář starostky k
průběhu předvánočních
akcí. Do Chabařovic zavítal
i známý zpěvák Vojta D.

Historie chabařovického
školství
Karel Prošek nás tradičně
zavede do chabařovických
dějin. Tentokrát se dozvíme
o historii místního školství.

Fotbalové Chabařovice
oslaví 90 let
Fotbalový klub Slovan
Chabařovice brzy oslaví
jubilejní, už devadesáté
narozeniny.
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Co se událo za dobunašeho
působení?
Hřbitov Roudníky – řešíme
s majiteli nutnou opravu kostelní
věže, aby nedošlo ke zranění
občanů pohybujících se na
hřbitově. Situace je nyní taková, že
majitelka kostela přislíbila opravu
věže na březen 2023. Budeme si
přát, aby se oprava uskutečnila, a
další možnosti prodeje jsou na
majitelích. Jednala jsem
s husitskou církví, která projevila o

koupi kostela zájem, avšak zatím je vše
v jednání. Budeme si přát, aby hřbitov
v Roudníkách sloužil občanům bez
rizika úrazu a hlavně aby vztahy mezi
majiteli kostela a hřbitova s
provozovatelem hřbitova (město
Chabařovice) byly jednou provždy
urovnané k oboustranné spokojenosti.
Po posledním rozhovoru s majitelkou
věřím, že dojde k nápravě, což mi
přislíbila.

Dětská hřiště – v současné době
probíhá návrh a projektování hřiště
Na Křížku, aby zde bylo využití pro
děti všech věkových kategorií.
Intenzivně pracujeme na
vizualizaci nového hřiště a získání
dotačního titulu.

Hřbitov v Chabařovicích – v průběhu
letošního roku bude spolkem Omni
Cimiterium probíhat oprava válečných
hrobů a pomníků, na kterou se nám
podařilo získat dotaci, a následně
budeme s jejich pomocí realizovat i
rozptylovou loučku.

Spodní škola na Husově
náměstí – prioritním úkolem bude
sanace školy na Husově náměstí,
kde sídlí tři školská zařízení.
Problém s vlhkostí nebyl
v minulých letech řešen tak, aby

byla odstraněna příčina problému.
Doporučení KHS z minulých let byla
řešena vždy jen „uhašením požáru“.
V současné době probíhá příprava
projektu, abychommohli začít
realizovat sanační práce.
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Dotace z Ústeckého kraje - ve velmi krátkém čase jsme podali dotaci na
kulturní akce a budeme podávat další žádosti na projektové

dokumentace, které chceme využít na školu na Husově náměstí,
KC Roudníky, městský úřad a další.

Dotace na veřejné budovy – využití na školu na Husově náměstí,
KC Roudníky a městský úřad. V současné chvíli se připravuje
projektová dokumentace.

Tělocvična v ZŠ – připravený projekt včetně stavebního povolení,
dotační titul by měl být vypsán v průběhu května.

Kaplička Na Běhání – připravený projekt, dotace by měla být
vyhlášena v průběhu března.

Sběrné dvory – modernizace sběrného dvora. Aktuálně se čeká se
na projektovou dokumentaci a čerpání dotačního titulu.

Za krátkou dobu, co jsme ve vedení města, se nejvíce potýkáme
s ukončením a předáním stavby rekonstrukce zchátralého

mlýna, který měl být nyní už ve finální fázi. Vzhledem
k nedostatkům a problémům se stále prodlužovaly
termíny dokončení. To však nemění nic na
skutečnosti, že termín ukončení akce 23. 3. 2023
je definitivní. Jednání na Ministerstvu průmyslu
a obchodu ČR, hledání možných řešení tak, aby
nedošlo k vrácení dotace, je nyní na pořadu
každého dne.

Alena Vaněčková

SLOVOSTAROSTKYMĚSTA
Vážení spoluobčané, vítám Vás na
stránkách Chabařovických novin
v novém kabátě.
Komunální volby přinesly změnu ve
vedení města. Chtěla bych Vám velmi
poděkovat za svěřenou důvěru, kterou
jste mi dali. Budu se snažit tuto důvěru
vrátit Vám, občanům, v podobě tvrdé a
zodpovědné práce pro naše město.
Funkci starostky přijímám s pokorou,
velkým odhodláním, předsevzetím a
vizí.

Jak v životě, tak i v úřadě je nutné dělat
závažná rozhodnutí. Ne vždy jsou
taková rozhodnutí populární a dojít
k tomu opravdu správnémumůže být
velmi těžké a vyžaduje to spoustu
ucelených informací a znalost
kontextu. Věřím, že naše rozhodnutí
nepodpořit rekonstrukci náměstí bylo
správné a v celkovém pojetí,
zejména v tuto dobu, rozhodnutí
zodpovědné.

Vážení spoluobčané, věřím, že
společně budeme chtít táhnout za
jeden provaz a že nás bude spojovat
společná snaha, aby „NAŠE
CHABAŘOVICE“ se svým velkým
potenciálem byly skvělýmmístem pro
spokojený a plnohodnotný život.

Respektuji přístup k odlišným názorům
a vítám konstruktivní dialog na
jakékoliv téma spojené s životem
v Chabařovicích. Energií
každéhoměsta jsou jeho
občané. Vy, Vaše podněty
a Vaše důvěra pro nás
budou vždy důležité.

Pokud budete mít
nějaký podnět,
neváhejte se na mě
obrátit.

E-mail:
starostka@chabarovice.cz

Mobil: 606 712 999

Alena Vaněčková



NAKULTURUZAPOMÍNAT
NEBUDEME
Kulturní a společenský život ve
městě nesmí usnout. Pokud se
občané budou setkávat na
společenských akcích, soudržnost
mezi občany bude rozvíjet přátelství
a zejména radost ze života.
Ve velmi krátkém čase jsme v říjnu 2022
společně s kulturní komisí zajistili
tradiční kulturní akce, a to lampionový
průvod, Halloweenskou zábavu a také
rozsvícení vánočního stromu. Moc se
akce povedly, přišlo Vás opravdu
hodně. Mám velkou radost a moc si
toho vážím.

Rozsvícení vánočního stromu
1. adventní neděli zaplnily prostranství před úřadem stánky s vánoční tematikou,
občerstvením a živým betlémem. V kostele zahrálo divadlo Krabice Teplice vánoční
pohádku a poté paní Koudelková zahrála na varhany vánoční koledy. Odpoledne
pak vystupovaly děti z našich škol, bylo to moc krásné. Sbor ZUŠ si zazpíval se
zpěvákem, hercem amoderátorem Vojtou Drahokoupilem dva songy - „Co víc si
přát“ a „V bílých peřinách“. A nejen děti zpívaly, někteří z Vás se předem seznámili
s písněmi a při rozsvícených prskavkách všichni společně prožívali vánoční
atmosféru. Byli jste skvělí.

Alena Vaněčková

Halloweenská
párty se stala
tradicí
Dnešní Halloween se od tradičního
keltského svátku odlišuje hlavně tím,
že v dnešní době je to spíše svátek, díky
kterému si můžeme užít spoustu
zábavy a zažít něco neobvyklého,
strašidelného, nebo hravého a
radostného.

A to se nám v Chabařovicích opět
povedlo. Za kulturní komisi se o
výzdobu sálu, soutěže, ceny i skvělou
zábavu postarala Jana Šromová
s manželem.

Originální masky, spousta zábavy,
skvělá hudba a tanec.
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Lampionový průvod
Pomník Na Běhání byl připraven k setkání všech účastníků průvodu. Projev,
dechová hudba a naši nejmladší hasiči, kteří zajistili špalír s loučemi. Po
slavnostním zahájení se průvod seřadil za dechovou kapelu a pěkně
pochodovým krokem jsme všichni vykročili směrem přes Husovo náměstí
k pomníku T. G. Masaryka, kde zazněla při uctění památky položením věnce
píseň „Ach synku, synku“.
Průvod dále pokračoval do areálu koupaliště, kde byla připravena ohniště a
členové kulturní komise rozdávali buřtíky k opékání. V altánu čekal na příchod
průvodu hudebník, kytarista a zpěvák Samuel Němec, který svým vystoupením
zpestřil závěr této akce.
Průvod byl opravdu velmi dlouhý, a proto bych Vám ráda poděkovala za účast.



Slavnostní vítání občánků

Svaz postižených
civilizačními chorobami

1. prosince 2022 se konalo slavnostní vítání nových
občánků do života v KD Zátiší.

O dojemný program se postaraly šikovné děti z naší
mateřinky pod vedením pí učitelky D. Šímové a pí
ředitelky D. Vadkertiové. Naši noví občánci obdrželi na
památku pamětní knížku, maminky květinu. Město
Chabařovice zvýšilo částku pro narozené dítě z 400 Kč
na 2 000 Kč.

Všem nově narozeným dětem, jejich rodičům a
rodinám přejeme pevné zdraví, štěstí a dostatek
energie při překonávání životních překážek.

Gratulace
k významným
výročímnašich
jubilantů
Moc ráda navštěvuji při výročí
naše jubilanty. Někdy to
nedovolují jiná jednání, a tak
mě zastupuje pí matrikářka
Martina Luxa nebo pí Lenka
Oborníková. Vždy se na chvíli
zastavím amámmožnost
vyslechnout jejich životní
příběhy, zavzpomínat na
dobu, kdy byli ještě pracovně
aktivní, popovídat si o jejich
potřebách a přáních. U
kávičky či čaje si prohlédnout
fotky jejich dětí a vnoučat a
nasát kousek jejich života.

13. 12. 2022 jsem přijala pozvání k předvánočnímu
setkání do KD Zátiší v Chabařovicích od předsedy Svazu
postižených civilizačními chorobami Chlumec –
Chabařovice, Jiřího Záhoříka.
Plný kulturní dům, známé tváře, kapela, roztančený sál
a skvělá nálada. Děkuji za pozvání a budu se těšit na
další. Přeji Vám hodně zdravíčka a spoustu

společenských akcí.

Alena Vaněčková4



ZŘÍDILI JSMEMOBILNÍ ROZHLAS

Určitě se Vám také stalo, že jste
přeslechli nebo špatně rozuměli
hlášení z městského amplionu?
Nebojte, nejste jediní. Od teď už
nebudete muset volat sousedovi, který
má amplion blíže k oknu a lépe slyší
znění zprávy. Hlášení městského úřadu
naleznete jednoduše na svém
mobilním telefonu díky službě Mobilní
Rozhlas - Munipolis.

Mobilní rozhlas není pouze moderní
obdobou klasického místního
rozhlasu, ale nabízí občanůmmnohem
více funkcí. Kombinuje možnost
rozesílek SMS zpráv, hlasových zpráv,
e-mailů a zpráv do aplikace v
mobilním zařízení,
čímž umožňuje
přímou
komunikaci
mezi úřadem
a občany.
Důležité zprávy
Vás tak mohou
zastihnout, ať už
jste kdekoliv.
Obrovskou
výhodou mobilního
rozhlasu navíc je, že
neslouží pouze k
jednostrannému
informování o dění ve městě, ale
občané ho také mohou využívat
například k nahlašování závad ve
městě nebo zasílání podnětů a reakcí.
Díky tomu budeme moci v budoucnu
systém využít i třeba k vytváření anket,
průzkumů, případně participativního
rozpočtu. Bude tedy možné v reálném
čase konzultovat některá rozhodnutí s
občany, což nám umožní plánovat
další kroky a nadále zlepšovat naše
město.

Informační
sdělení lze zasílat do
předem připravených skupin, jako jsou
například rodiny s dětmi, sportovní
akce, kulturní akce nebo je možné
zprávy cílit také dle jednotlivých ulic
ve městě. To je ideální v případě
informování například o odstávkách
dodávek elektřiny nebo vody. Tím je
zajištěno, že obdržíte pouze takové
zprávy, které Vás opravdu zajímají,
a nestane se tak, že byste zameškali
důležité sdělení. Zprávy, o které
nemáte zájem, Vám jednoduše
nepřijdou, a nebudou Vás tak

obtěžovat. Nezapomínáme ani na
občany, kteří se moc
nekamarádí s chytrými
telefony nebo nemají
internetové připojení v

mobilu. Těm umí Munipolis
zaslat klasickou zprávu
formou SMS.

Systém je flexibilní a dále
rozšiřitelný o další stránky nebo
sekce, což nám nabízí další
možnosti jeho využití. K možnosti

COVID reportu, počasí, tipů na
výlety nebo výstrah z Českého

hydrometeorologického ústavu by se
tak mohl zanedlouho připojit také
plánovaný rezervační systém
sportovišť a kulturních zařízení.

V neposlední řadě má systém výhodu
ve své rozšířenosti. Můžete se tak
připojit a nechat se informovat od
okolních obcí a měst.

Miroslav Burdek
radní města Chabařovice

Co jemobilní rozhlas
a k čemu slouží?

Vážení spoluobčané,
od března letošního roku jsme pro Vás spustili
službuMobilní Rozhlas Munipolis, díky které
s Vámi můžeme komunikovat moderně a
efektivně. Občané, kteří se domobilního
rozhlasu zaregistrují, od nás budou dostávat
důležité informace o dění v Chabařovicích a
Roudníkách, a to prostřednictvím SMS, e-mailů
nebo zpráv do aplikace.

chytré město

Chabařovice

s mobilním rozhlasem

Comůžete
úřadunahlásit?
●Podněty (černé skládky,
poškození veřejného
majetku, údržba města...)

● Ztracená zvířata (ztracená,
týraná a uhynulá zvířata)

● Ztracené předměty
(odcizené nebo ztracené
předměty)

●Pochvaly (pochvaly a
podněty ve Vašem okolí)

●Pohřešované osoby
(pohřešované/
nebezpečné osoby)

Komunikujte s
úřademefektivně
Systém Munipolis neslouží pouze
jako mobilní rozhlas, ale s jeho
pomocí můžeme zasílat na město
různé podněty.
Doba, kdy občané posílali na Facebook
závady naměstskémmajetku, je od teď
minulostí. Jednoduše v aplikaci
vytvoříme nový podnět, nafotíme,
popíšeme problém, systém doplní
polohu namapě a odešleme. Podnět
lze odeslat, pokud si občan přeje,
i anonymně. Na zaslané podněty může
úřad zpětně reagovat.

Podnětů, které můžeme posílat je celá
řada. Jejich stručný výpis naleznete v
okénku níže.
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Průvodce registrací v systémuMunipolis

DŮLEŽITÉ!
Nastavte si ULICI
Abychommohli cílit informace pro Vás
namíru, je velmi důležité si nastavit v
aplikaci Vašiulici a číslo popisné.
Jak na to?
Na úvodní
obrazovce
vedle
zvoleného
města
(Chabařovice) klikneme na ozubené
kolo, což námotevře oknoNastavení pro
účet Chabařovice. Vyplníme údaje dle
skutečnosti viz vzorový obrázek vpravo a

potvrdíme tlačítkemUložit. A
mámehotovo! V případě potřeby
můžete zadat více ulic.6

NASKENUJ MĚ!

PRO STAŽENÍ
APLIKACE

Do chytré komunikace se můžete
kdykoliv snadno zapojit. Stačí se do
systému zaregistrovat a nastavit si
preference toho, jaké informace budete
chtít získávat. Registrovat se můžete
online na webové stránce
chabarovice.munipolis.cz nebo
přes aplikaci Munipolis v telefonu
stažením na Androidu přes Google Play
nebo na telefonech Apple přes App
Store. Můžete také využít QR kód níže
nebo vyplnit tištěný formulář, který lze
stáhnout na webových stránkách
města a doručit ho naměstský úřad
nebo si ho na úřadě rovnou vyžádat.

Jak se zapojit?

5. Po úspěšné autorizaci a přihlášení
Vás uvítá úvodní stránka Chabařovic,
kde se v budoucnu budou zobrazovat
jednotlivé zprávy a informace.

Po registraci je vhodné si nastavit Vaši
ulici a číslo popisné, abyste dostávali
cílená hlášení (viz článek vlevo).

Registrační proces je jednoduchý a
věřím, že si s ním úspěšně poradí
každý. Uživatelský účet v aplikaci
Munipolis je vázaný na Vaše telefonní
číslo, proto pokud byste v budoucnu
např. vyměnili telefon a potřebovali
aplikaci opět nainstalovat nebo
přeinstalovat, tak není potřeba znovu
procházet registračním procesem, ale
pouze se přihlásíte svým telefonním
číslem.

Miroslav Burdek
radní města Chabařovice

1. Po prvotním spuštění aplikace je
nutné se nejprve přihlásit. Klikněte na
ikonku siluety ve spodní části aplikace.

2. Následně klikněte na zelené tlačítko
"Přihlásit pomocí telefonního čísla".

3. Zadejte své telefonní číslo a vpravo
nahoře zvolte zelené tlačítko "Další". V
dalším kroku Vám přijde potvrzovací
kód, který opište do připravených
políček a následně pokračujte
tlačítkem "Autorizovat".

4. Abyste mohli dostávat co
nejrelevantnější informace, je dobré
vyplnit všechna políčka včetně roku
narození a e-mailu. Zároveň je
důležité souhlasit se zpracováním
osobních údajů. Po úspěšném
vyplnění potvrďte informace
tlačítkem "Uložit".



Informační nebo
krizová hlášení

Posílejte podněty
na město

Najděte ztracené
mazlíčky nebo předměty

A mnoho dalšího...
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CHABAŘOVICEMAJÍNOVÉHO
TAJEMNÍKA - Ing. PavlaDufka
Městský úřad v Chabařovicích
v březnu vymění tajemníka. Na
vlastní žádost odchází současná
tajemnice Ing. Věra Krepindlová a
na její místo nastoupí Ing. Pavel
Dufek, který vyhrál výběrové
řízení a byl vybrán výběrovou
komisí.
Ing. Pavlu Dufkovi je 48 let. Je
ženatý a má jednu dceru.
Vystudoval magisterské studium na
České zemědělské univerzitě Praha,
obor regionální rozvoj a veřejná
správa. Dosud působil ve
vrcholných funkcích města Ústí nad
Labem. V minulém volebním
období jako místostarosta
městského obvodu Ústí nad Labem

Severní Terasa a v letech 2015 až
2018 jako náměstek primátorky
města Ústí nad Labem. Zde
získal bohaté zkušenosti
s řízenímmagistrátu. V obou
funkcích byl zodpovědný za
správu, opravy a údržbu
městskéhomajetku, životní
prostředí a územní plánování.
Před politickou kariérou pak
působil v řadě manažerských
pozic ve stavebnictví. Mezi jeho
koníčky patří sport.

MěÚ Chabařovice
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NEJMILEJŠÍ ROUDNÍKY
Chabařovicemi, prosím, odpustí
nejmilejší Roudníky, ale téměř třicet let
jsem zde vyrůstala, takže zůstanoumou
srdeční záležitostí.
Nadešel čas, abych své působení tady na
úřadě ukončila. Podařilo semi uspět ve
výběrovém řízení o kousek dál, takže ve
veřejné správě pracovně i nadále
zůstanu.
Za téměř čtyřleté působení bych
především chtěla poděkovat svým
zaměstnancům, se kterými jsem si
prošla nelehké období covidu a období
plné změn. Zejménami všichni byli
nápomocni s digitalizací a bez nich bych
to nerealizovala. Digitalizacemnohým

z nich ulehčila práci a ušetřila čas.
Pro občany je pak digitalizace

přínosem z pohledu transparentnosti
úřadu. Díky napříkladmožnosti si
prohlédnout přijatá usnesení a zápis ze
zasedánímají občanémožnost ihned
vidět, o čem se rozhodlo.
Dovoltemi, abych také poděkovala Mgr.
Josefu Kusebauchovi, člověku, kterými
dal příležitost začít něco nového vmém
životě, člověku, kterýmne ve změnách
podporoval.
A v neposlední řadě chci poděkovat
současnému vedeníměsta v čele s paní
starostkou za jejich přístup. Odchází se
mi nelehko.
A závěremmi dovolte, abych použila
text ze svého článku, který cítím, že je
stále aktuální, a věřím, žemůj nástupce
na to naváže:

Věra Krepindlová, únor 2023
tajemniceMěÚ Chabařovice

Vážení občané,

jako úřad jsme prošli velkými
změnami a budeme se měnit dál.
Chceme být pro Vás přívětivým
úřadem, chceme vytvářet kvalitní
servis pro politiky, aby město
Chabařovice naplňovalo své
strategické cíle, a v neposlední
řadě chceme, aby naši zaměstnanci
věděli, kam směřujeme, jaký je náš
cíl.

Pavel Dufek
tajemník MěÚ Chabařovice

„Městský úřad Chabařovice jsem si vybral, protože cítím, že město má velký nevyužitý
potenciál, který je třeba využít. Může se stát významnou lokalitou fungující jako zázemí jak
města Ústí nad Labem, tak Teplic. Navíc v jeho katastru leží poměrně velké území kolem

jezera Milada. A tady vidím další velký potenciál hlavně v cestovním ruchu, který může přinést
nemalé finanční prostředky do městského rozpočtu. Jsem člověk, který má rád výzvy, a já

tuto příležitost jako velkou výzvu cítím.“



VÁNOČNÍ JARMARK

RANČEŘIUSPOŘÁDALIVZÁTIŠÍ PRVNÍ
ROČNÍKSVÉHOKULEČNÍKOVÉHOTURNAJE
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Restaurace Zátiší v únoru hostila první
ročník turnaje O putovní pohár v
kulečníku Rančerů, který uspořádali
chabařovičtí Rančeři, vyznavači tohoto
sportu. Zúčastnilo se deset hráčů,
zápasy se hrály na 4K (na čtyři koule),
každý duel měl deset náběhů, tedy do
200 karambolů. Do semifinále
postoupili Vladimír Vašek, David
Kolafa, David Sebera a Pavel
Scheithaurer. Ve finále, které se hrálo
na 300 karambolů, se utkali Kolafa se
Seberou a vítězem se stal první
jmenovaný. Náš klub Rančerů se skládá
ze dvou týmů, Rančeři A působí v
nejvyšší soutěži, tedy extralize, a nově
založené béčko hraje třetí ligu.

Milan Polák
Foto: A + B tým Rančerů, vítězný David Kolafa (vpravo nahoře)

a stříbrný David Sebera (vpravo dole)

Tradiční Chabařovický jarmark se
vydařil, prodejců i návštěvníků bylo
spousta. Jarmark se rozrůstá a je mi
potěšením shánět pro vás nové
prodejce, i v dalších letech tomu tak
bude. Snad každý si udělal radost
něčím na zub, nějakou dekorací,
ozdobou nebo třeba si koupil něco na
sebe. Betlém byl na jarmarku letos
poprvé a myslím, že měl velký úspěch.
Zvířátka se předvedla v plné kráse a
mohli jste si je pohladit a vyfotit se.
Uteče to jako voda amáme tu další
vánoční jarmark, ale teď se budeme
těšit na velikonoční a přivítáme jaro.
Chtěla bychmoc poděkovat všem, kdo
mi pomáhají nejen s přípravou.

Kamila Hlaváčková
členka kulturní komise



FOTBALOVÉCHABAŘOVICE
OSLAVÍ 90 LET KLUBZVE INAPLNO

DALŠÍCHAKCÍ

Předchůdce dnešního Slovanu
byl založen už 25. září 1933 v
Českém domě v Chabařovicích
jako Český sportovní klub.
První hřiště se nacházelo
poblíž chabařovických jatek,
která stála na okraji města při
cestě do Českého Újezdu. Už
krátce po první světové válce v
obci vedle německého DFK
Karbitz figurovaly dva české
fotbalové kluby Žižka a Slavia,
ovšem brzy zanikly.

MALÉOKÉNKODO
HISTORIE

Fotbalový klub Slovan Chabařovice
brzy oslaví jubilejní, už devadesáté
narozeniny. Naplánovali jsme je na
sobotu 17. června a budou velkolepé,
celodenní. Program na hřišti začne už v
deset hodin dopoledne a v zápasech se
představí postupně všechny věkové
kategorie, počínaje naší školičkou a
konče A-mužstvem. Hlavní utkání
obstará náš první tým dospělých, od 16
hodin se utká s TJ Sebuzín. Půjde o
mistrovský zápas a v posledním kole
okresního přeboru může být
rozhodujícím v boji o postup do I. B
třídy. Předtím od 14 hodin se naše stará
garda poměří s německým Drebachem,
což je partnerské město Chabařovic. O
večerní zábavu se postará Zdeněk
Vlásek a jeho kapela L-BAND.
Nynější FK Slovan, to není jen fotbal,
proto na jaro chystáme i další akce. V
našem podání jsou už tradiční. O
Velikonočním pondělí 10. dubna se
trenéři vydají s dětmi po Chabařovicích
na společné koledování. Zase se
můžete nahlásit u Josefa Hnyka, u
kohomáme zazvonit a kterou dámu
vyšlehat. Končí se na hřišti opékáním
buřtů. V našem areálu budeme o
posledním dubnovém dni také pálit
čarodějnice, opět je zvána široká

veřejnost, akci spolupořádáme s
městem Chabařovice.
A během Chabařovické pouti znovu
postavíme stánek s občerstvením i
klubovými suvenýry. S dětmi se o
prvním červencovém víkendu vydáme
na velkolepý mezinárodní turnaj do
německého Wurzenu, kde startují
kluby z celé Evropy. I my jsme se už
dvakrát zúčastnili, než do dalších
ročníků zasáhl covid. Teď turnaj
pořadatelé oživili a pozvali nás opět. A
neboť to není daleko od hranic,

očekáváme, že našim klukům pojedou
fandit rodiče.
Podzim roku 2022 jsme zakončili s naší
mládeží v Kulturním domě Zátiší, kde
děti dostaly klubové ponožky a
sdružení dobrovolných hasičů nám pro
ty nejmenší zajistilo čerta, Mikuláše a
anděla. V zimní přestávce se nejen
trénovalo, ale starší žáci se účastnili i
zimní ligy pořádané Okresním
fotbalovým svazem Teplice. Příprava na
jaro probíhala v domácích
podmínkách, v době jarních prázdnin
jsme pro děti uspořádali první ročník
zimního příměstského soustředění za
podpory města Chabařovice.
A jen co skončil populární Ples fotbalu,
startuje nám fotbalové jaro. A-mužstvo
hraje II. okresní třídu Ústecka,
přezimovalo na třetímmístě. Naše
béčko je účastníkem III. třídy a po
podzimu bylo desáté. Hrát mistrovské
zápasy budou starší i mladší žáci,
satelitní turnaje čekají mladší
kategorie. Pozvánky na zápasy najdete
na našich sociálních sítích, veškeré
informace o klubu a kontakty jsou
dostupné na našich webových
stránkách www.fkslovanchabarovice.
cz, které čeká inovace.

Petr Bílek
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Ano, tento nový a dynamicky se
rozvíjející sport v celosvětovém
měřítku se v roce 2020 objevil
v Chabařovicích.
Tento nový sport přitahuje pozornost
nové generace sportovních
nadšenců, a to bez ohledu na věk
nebo pohlaví. Je vhodný nejen pro
profesionální fotbalisty a amatérské
nadšence z nohejbalu a jiných
sportů, ale pro všechny, které baví
sportovní aktivita a jejichž ambicí je
rozvíjet své technické dovednosti a
soustředění.

Jak se tento sport objevil
v Chabařovicích?
Iniciativa vzešla od Martina Sehriga,
odchovance chabařovického nohejbalu
a hráče, který od klukovských let získal
řadu sportovních úspěchů na
republikových soutěžích ČR, např. 1.
místo na Mistrovství České republiky
mladších a starších žáků v singlech,
dorostu v dvojicích a trojicích a
především už několik let hrající nejvyšší
domácí soutěž, extraligu mužů,
v současné době za SKN Žatec. Martin
se domluvil se začínající reprezentací
teqballu nejdříve na prvním

Teqball (česky též stolní
nohejbal) je míčová hra
kombinující prvky fotbalu,
nohejbalu a stolního tenisu.
Hraje se na speciálním
prohnutém stole, přes který si
hráči na střídačku vyměňují
míč údery kterýmikoli částmi
těla kromě paží a rukou. Má i
svůj speciální soutěžní a
tréninkový míč, ale dá se hrát
jakýmkoliv fotbalovým nebo
nohejbalovýmmíčem.
V současné doběmá světová
organizace teqballu již přes
5.000 hráčů ve 100 národních
asociacích a více než 350
klubů, mezi nimiž je i
teqbalový klub TJ Slovan
Chabařovice. Konalo se již 6
turnajů mistrovství světa, které
vždy přenáší TV kanál
Eurosport.

soustředění, které se konalo
v Chabařovicích na základě dobrých
referencí pořádaných Mezinárodních
kempů nohejbalové mládeže. V rámci
tohoto soustředění uspořádala tato
parta i předváděcí turnaj v rámci
pořádaného nohejbalového turnaje
Memoriálu L. Kardy, který se konal
v Chabařovicích po zničujícím požáru
přestanovského sportovního areálu.

Pak už se Martin Sehrig zapojil do
teqballové činnosti. Nejdříve bylo
nutné tento sport přijmout do TJ
Slovan, aby se dala uzavřít smlouva
s maďarským výrobcem teqballových
stolů o zapůjčení jednoho stolu do
Chabařovic s tím, že po tříleté aktivní
činnosti bude převeden tento stůl do
majetku TJ (hodnota cca 45 tis. Kč).
K Martinovi se ještě přidali další mladí,
bratři Henzlové a další. Trénuje se na
antukových kurtech nebo přes zimu ve
sportovní hale.

V širší reprezentaci ČR je kromě Martina
Sehriga i několikanásobný nohejbalový
mistr světa Petr Bubniak z Brna,
extraligový hráč Lukáš Flaks, další
nohejbalisté a fotbalisté. Taky ženy,
v základním „repre kádru“ je Iva
Buřvalová, ale teqball už zkouší i naše
nohejbalové reprezentantky Zachová,
Fojtíková a Plechatá. Martin Sehrig dle
oficiálních statistik je ve světovém
rankingu v singlu na 172. místě (z
evidovaných 899 hráčů), v deblu na
200. místě (z evidovaných 1.484 hráčů a
v mixech na 341. místě (z evidovaných
675 hráčů a hráček).

Zatím se Martin Sehrig zúčastnil kromě
domácích kvalifikačních a tréninkových
turnajů mezinárodních turnajů.

První mezinárodní turnaj na
rozkoukání v Lisabonu 25. 2. 2022 s
Davidem Kratochvílem. Prohra 2:0 s
maďarským týmem, 2:0 prohra s
portugalským týmem, poté v K.O. fázi

prohra s jedním z nejlepších párů světa
2:0. Konečné pořadí 17. z 33 týmů.

Turnaj v Paříži 18. 3. 2022 s Davidem
Kratochvílem. Ve skupině výhra nad
polským týmem 2:1, výhra nad
mixovaným týmem Severní Makedonie
+ Maďarsko 2:0, prohra nadmixovaným
týmem Francie + Malajsie 0:2. O postup
do TOP 16 prohra s Brazílií 1:2, konečně
pořadí 33. z 64.

Bratislava 16. 7. 2022 u nákupního
centra Eurovea. Singl ve skupině -
prohra s Maďarem 0:2, výhra s Polákem
2:0, výhra s Flaksem CZ 2:1. Poté v K.O.
fázi prohra 2:0 s Američanem. Double s
Davidem Kratochvílem - ve skupině
výhra nad Slovenskem 2:0, prohra s
Maďary 2:1, prohra s vítězi celého
turnaje 2:0, do K.O. fáze postupovali
pouze vítězové skupin.

Na závěr mi dovolte popřát Martinovi i
dalšímmladým chabařovickým
teqballistům hodně píle v tréninku a
zapálení do této hry. Je to stále jen
doplňkový sport k nohejbalu, který má
v TJ Slovan velkou tradici, a projevuje
se velmi dobrá práce s mládeží. Martin
je také hlavním trenérem
nohejbalových mladých a přes
současné personální problémy věřím,
že už více než dvacetiletá tradice bude
pokračovat.

Vlastimil Pabián
předseda TJ Slovan Chabařovice

NOVÝSPORTVCHABAŘOVICÍCH

TEQBALL
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ČFAPARKVCHABAŘOVICÍCH
Co je to ČFA?
ČFA je zkratka České federace
airsoftu, která je zastřešující
organizací airsoftu v ČR. Pořádá
vrcholové soutěže, stará se o
začínající hráče a propaguje tento
sport. V roce 2019 se rozhodla
provozovat své vlastní hřiště a naše
město mělo ideální pozemek jak
velikostí, tak terénem. Po uzavření
nájemní smlouvy tak začalo růst
jedno z největších a nejznámějších
hřišť airsoftu v ČR.

Možná jste si všimli, že po
Chabařovicích, převážně v sobotu, se
pohybují kluci a holky v maskáčích
nebo lidi s taškou, která vypadá, jako
by v ní byla velká zbraň. Zahlédnout
je můžete v autobusu, na zastávkách,
v obchodě i jen tak se procházet po
městě. Každý si může proto položit
otázku: „Co u nás v Chaba dělají
vojáci?“ Nebojte, můžete být úplně
v klidu, a to i přes to, že v tašce mají
opravdu zbraň.
Jedná se totiž o sportovce, kteří se
sjíždějí do našehoměsta z celé
republiky, ale také z Německa, Polska a
jiných států. V Chabařovicích je jedno
z největších a nejznámějších hřišť
(střelnic) České republiky pro airsoft.
Tito většinou zelení muži a ženy právě
jedou na další sportovní utkání, nebo
již cestují domů.

„Airsofťáci“ používají repliky ostrých
zbraní, které střílí 6 mm kuličky a
spadají do kategorie zbraní D (brzy NO).
Úsťová rychlost takové vystřelené
kuličky se pohybuje okolo 135 m/s a
má přibližně 1,7 J. Sportovci se nejprve
rozdělí na skupiny a poté se snaží
zasáhnou svého protihráče. V případě
zásahu hráč odchází na respawn. Což je
místo, kterému se česky také říká
„mrtvoliště“. Zde se hráč oživí, aby se
mohl vrátit do hry. Hráči se ne vždy

vrací do hry ihned, někdy si i počkají.
Během různých scénářů se čeká na
návrat do hry několika způsoby. Těmi
nejčastějšími je uplynutí určitého času,
podle počtu lidí na respawnu apod.

Mnozí si teď mohou říct, že jim chybí ta
pravá vojna. Oblékají se jako vojáci,
mají zbraně, komunikují přes vysílačky
a trénují různé vojenské taktiky.
Oblečení ale dost často mění, a to
hlavně když hrají v budovách, kde totiž
velice často používají jen to
nejnutnější, a hrají tak převážně ve
vnitřních prostorách v triku a
kalhotách. Na sportovní utkání mají
dresy, kalhoty a celoobličejové masky.
Maskáče, jak se říká vojenskému
oděvu, používají jen při hrách a

soutěžích venku, aby byli co nejméně
viděni protihráčem.

Jistě vás zajímá, proč nosí neprůstřelné
vesty, když je nepotřebují? Nejedná se o
neprůstřelné vesty, ale o vesty taktické.
Mezi nimi je rozdíl v tom, že nemají
žádnou balistickou ochranu proti
kulkám nebo střepinám. Hráči je
používají z důvodu pohodlí a obratnosti,
jelikož jim dávají větší úložní prostor pro
zásobníky, plničky zásobníku, kuličky,
pouzdro pro vysílačku amnoho dalšího,
co u sebe hráč potřebujemít a zároveň
ho neomezuje v pohybu. Hráč semusí
kolikrát rychle pohybovat a čímmenší
hluk dělá, tím jemenší
pravděpodobnost, že si ho protihráč
všimne.

Pár řádků o airsoftu
a jeho hráčích

Počátky parku
Park se nachází na pozemku
o rozloze 102 804 m2 mezi moto
areálem a bývalou ocelárnou.
Začátek byl pro nás velice těžký. O
pozemek se dlouhé roky nikdo nestaral
a nacházely se zde po celém prostoru
kusy strusky z místní ocelárny,
vyházené pneumatiky, které místy byly
zakopány v zemi nebo jejich středem
rostl strom. Na pozemku se také
nacházely ochrany kabelů, které zde
zanechali občané. Do dnešního dne zde
můžememísty najít starou obuv,
plechovky a jiný odpad. Odvezeno bylo
již několik tun odpadu, které nechal na
své náklady odklidit samotný spolek.

Prostor je ale podstatně veliký,
a tak ještě nebylo možné
odklidit vše a zbylý odpad

plánujeme odvést do konce tohoto
roku. Náklady pro odklizení zbylého
odpadu se pohybují okolo desítek tisíc.

Pro zlepšení pozemku bylo potřeba
také 15 plných kamionů nové zeminy,
kterou rozvozil a srovnal velký JCB
nakladač. Vše si spolek platil ze svých
financí a nikdy nežádal o dotace. Někdy
pomohli hráči, jindy i cizí lidé a firmy.
Například velké díky patří panu Václavu
Bureschovi, který poskytl svůj nakladač
pro terénní úpravy a nechtěl ani
proplatit pohonné hmoty. Jan
Gerstdorf zase zajistil svým nákladním
vozem dopravu krajinek a palet, také
bez nároku na PHM.

Rekultivace pozemku není zdaleka u
konce a je zde ještě spousta práce. Již
dnes je pozemek opět využíván pro
dobré účely a starají se o něj lidé, kteří
mají chuť, sílu a prostor proměnit ho

v krásné prostředí pro sportovní účely,
odpočinek a kulturní vyžití.
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Zázemí pro hráče? Jako doma...

Mapa areálu s popisem jednotlivých částí

ČFA je tuproVás

I přes to, že na pozemku není přípojka
vody a elektřiny, máme sprchy,
internet, platební terminál a světlo. Jak
je to možné? Díky solárním panelům
vyrábíme vlastní elektřinu, a to zcela
ekologicky. Vodu si necháváme dovážet
v IBC nádržích a denně kontrolujeme
její kvalitu. Není to nic těžkého.
V počátku bylo zapotřebí mít elektřinu.
Když dovezeme vodu, zapneme
čerpadlo, voda se přečerpá z jedné
nádrže do druhé, která se nachází asi
3m nad zemí. Pokud se chce někdo

Airsoftové akce se zde konají každou
sobotu, v letním období jsou pořádány
i celovíkendové akce. Přijít může
naprosto každý a vyzkoušet si hru nebo
při procházce okolo, ať už pěšky, na kole
nebo autem se občerstvit klobásou
z grilu a zapít vychlazenýmnápojem.
ČFA letos konalo v KD ZÁTIŠÍ 1.
airsoftový ples a druhý ročník již
chystáme. Všechny naše akce jsou pro

veřejnost, a i když nejste hráč airsoftu,
věřte, že zde se budete vždy cítit dobře
jakomezi vlastními a o zábavu budete
mít postaráno.
Závěrem bychom chtěli podotknout, že
airsoft není uzavřená komunita lidí, ale
vřelá komunita otevřená všem.
Více o naší činnosti naleznete na
www.ceskafederaceairsoftu.cz.
Za členy ČFA...

Jiří Kaňka
prezident ČFA

osprchovat, voda již samospádem a
vlastním tlakem teče do trubek. Odpad
je poté opět vyřešen další nádrží, která
se vyváží stejně jako septik. Na
obdobném principu zde funguje také
WC.

V začátcích nám bohužel mizel stavební
materiál, a tak jsme to vyřešili opět
jednoduchou formou. Nechali jsme si
zde zapojit internet, který nepotřebuje
kabelové připojení, a nakoupili 15
kamer a 10 fotopastí.

Naštěstí není potřeba používat
beton a jiný podobný stavební
materiál, v prostoru se tak staví
pomocí palet, které jsou poté
opláštěny dřevěnými krajinkami, a
tím vznikají nové překážky pro
hraní. Díky krajinkám, kterými jsou
překážky opláštěny, je vše přírodní
a vzhledově připomínají sruby,
ovšem bez střechy. Jediné, co zde
střechumá, je několik stavebních
buněk, které slouží jako zázemí.

Z čeho stavíme
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Afghán - žlutý prostor
namapě, který je
inspirován vesnicemi z
oblasti Afghánistánu.
Obsahuje aktuálně dvě
vesnice: Al Chaba a Al
Hambra.

City - nebo-li česky řečeno ,,město", je
zelený prostor, který opět tvoří dvě
vesničky. Rexov (evropskéměsto) je z
latinského názvu ,,pro krále"(REX) a
najdete zde jak radnici, bar u Tonyho,
kostel sv. Jiří, bunkry, pozorovací
věže, pneuservis, prodejnu DYZI, ale
také hřbitov, kde se hráči oživují.
Prostor je osvětlený jako opravdové
město a budovy i okolí obsahují
rekvizity pro reálnější prostředí.
Downtown je více americké a již brzy
zde bude kulisa bílého domu, CASINO
a nebo třeba indiánské Týpí.

Jungle - fialová
zóna namapě je
už podle názvu
pořádná
džungle.
Překážky zde tvoří
sama příroda a
hráči mají někdy
problém touto
džunglí projít. Přesto
je tento prostor velice
oblíbený.

Normandie - název, který není nutno
představovat. Prostředí je inspirováno právě
vyloděním spojenců v druhé světové válce a na
mapě je označenomodrou barvou. Najdete zde
jak vyloďovací čluny, pláž, ale také kopec plný
bunkrů. Spolek nakoupil rekvizity z dob

vylodění a také je zde zvuková aparatura,
která dodávámístu více na reálnosti. Při
hrách zde vystupují také profesionální

herci, kteří mají za úkol při
hře navodit atmosféru

bojů.

OFF ZÓNA - místo, kde hráči
nehrají. Najdou zde jak
posezení, občerstvení, WC,
sprchu tak i servis zbraní, pódium
a pro zahřátí, v zimním období, uzavřené
ohniště. Zóna je označena bílou barvou.

KEMP - růžová část. Pro dětské tábory, ale také pro
přespání hráčů, kteří přijeli z dálky zde bude již brzy

stát kemp. Najdou zde jak známé „ÁČKOVÉ“
chatky tak i domky. Bude zde také dětské
hřiště, stánek s občerstvením, venkovní
kuželky, stolní tenis, apod. To je ale
prozatím budoucnost.

Střelnice - červená zóna namapě. Každý hráč si potřebuje před hrou nastavit svou
zbraň. Proto zde najdou také střelnici s délkou 170m, společně s různými terči, které jsou stálé,
pohyblivé nebo tzv. Pyramidy pro simulaci různých poloh amožností střelby.

KILLHOUSE -
oranžová část, kde
se snažíme postavit
prostor podle
předlohy hry CALL
of DUTY, kde se
nachází jedna
velice známámapa
KILLHOUSE.
Prostor bude také
sloužit pro
Mistrovství ČR a
utkání v ligových
soutěžích.



Loňská sezóna 2022 by se dala zařadit
mezi ty velmi povedené. Náš klub na
konci sezóny mohl slavit, jelikož
našemu svěřenci Péťovi Markovi se
podařilo získat titul mistra ČR 125 ccm
na klasické ploché dráze, ale i dlouhé
ploché dráze, a ještě byl velmi úspěšný
v seriálu Speedway Mini Cup, kde také
vyhrál!

Petr byl nominován i do Mistrovství
Evropy 125 ccm (pozn. - závod se jel v
ČR - v Pardubicích), ale technické
potíže mu nedovolily, aby se
plnohodnotně zapojil do bojů o cenné
medaile.

Na jeho věk úctyhodný výkon! Na záda
mu dýchali Karel Průša ze Slaného a
Štěpán Melč z Plzně. Děkujeme za
reprezentaci.

Našemu klubu se také podařilo
uspořádat tradiční Memoriál Jiřího
Hurycha, nejlepším závodníkem se stal
mladý Petr Chlupáč z Prahy, který měl z
vítězství a krásné trofeje velikou radost.

V září jsme pořádali závody Flat Track,
kde se představilo 33 závodníků a 7
veteránů ve zvláštní kategorii, hlavní
atrakcí byl silniční motocyklový
závodník SUPERBIKE - Oliver König a
„dakarový" jezdec Ervín Krajčovič (v
roce 2021 zde závodil dokonce Filip

Salač), kluci se aktivně zapojili do
soubojů na dráze, jsme rádi, že jsme
tyto profesionální jezdce mohli u nás
přivítat a vidět v akci a udělat s nimi i
pár fotografií a rozhovorů. Dokonce
tady byla i televize NOVA, která u nás
natáčela reportáž! Kluci jsou velmi milí
a komunikativní, několikrát se k nám
vrátili jen tak si zatrénovat. Byla to pro
nás čest, že si vybrali zrovna naši
dráhu!

Chabařovické barvy hájil Jiří Mikšovský
v kategorii classics a vybojoval krásné
3. místo.

Také stále spolupracujeme s
německým klubemMCMeissen,
pořádáme pro ně tréninkové dny a na
oplátku mymůžeme trénovat v
Německu zdarma.

I nadále se budeme věnovat výchově
mládeže, jelikož naše práce má smysl!
Další dva nadějní chlapci se už
nemohou dočkat, až osedlají mini
plochodrážní motocykl.

Přijďte nás podpořit a třeba i vyzkoušet
tento sport, těšíme se na vás.

Jiřina Šifaldová
Speedwayclub v AČR

ÚSPĚCHCHABAŘOVICKÉPLOCHÉ
DRÁHY MAREKZÍSKALČESKÝTITUL

NÁSLEDUJÍCÍ
ZÁVODYVROCE

2023

MEMORIÁL JIŘÍHO
HURYCHA - 500CCM

KLASICKÁPLOCHÁDRÁHA

27. 5. 2023

DĚTSKÝSPEEDWAY
MINI CUP 125 CCM

ČT 5. 4. 2023

ČT8. 6. 2023

SO 7. 10. 2023

FLATTRACK+MČR 125 CCM

26. 8. 2023

Foto: v současnosti náš nejlepší plochodrážní jezdec,
Václav Milík se svýmmalým synkem

Foto: jarní trénink s Milíkem, Krčmářem aj., kdy zároveň
byli pro naše děti vzorem14



V sobotu 10. prosince zakončil
běžeckou sezonu na severu Čech 5.
ročník oblíbeného zimního běhu
v okolí jezera Milada.
Nový formát závodu pořadatelé
zařadili do období mezi Mikuláše a
předvánoční období. Celá akce byla
laděna do netradiční, pekelně
vánoční atmosféry.

Sportovní halu v Chabařovicích, kde
se nacházelo zázemí akce, rozzářil
vánoční stromeček, vánoční výzdoba
i několik světelných instalací. Prostor
haly oživily koledy i známé vánoční
hity.

Během celého dopoledne se v zázemí
akce pohyboval Mikuláš s čertem.
Ti společně potěšili všechny děti
drobnými sladkostmi a ocenili

nejrychlejší dětské běžce stylově
zabalenými vánočními dárky.

I občerstvovací stanice doznaly
menších změn. Běžný sortiment
doplnilo domácí vánoční cukroví,
vánočky nebo svařák. Po celý den
bylo také možné se společně s přáteli
nechat vyfotit ve vánočně laděném
fotokoutku.

Běžci si kromě Olympia dětských
závodůmohli vybrat z hlavních běhů
na 12 a 5 km, které vedly po
nenáročných trasách v okolí jezera
Milada.

V rámci závodu byli vyhlášeni i
celkoví vítězové celého sportovního
seriálu.

Michal Neustupa
ředitel závodů Milada Tour

PEKELNĚVÁNOČNÍWINTER
MILADARUN

SPORTOVNÍ SERIÁLMILADATOUR
SPUSTIL REGISTRACE
Největší sportovní seriál v kraji
odstartoval své registrace na rok
2023. Město Chabařovice bude u
toho.
I v letošním roce připraví pořadatelé
sportovního seriálu Milada Tour v okolí
jezera Milada tři tradiční akce. Sezonu
zahájí již 16. ročník Cyklozávodu
Milada. Zázemí Motoareálu
Chabařovice přivítá cyklistické
nadšence 6. května. Ti mají na výběr
hlavní trasy na 50 nebo 25 km. Součástí
je také rodinný závod na 8 km.
Oměsíc později, přesněji 10. června, se
závodníci sejdou přímo na hlavní pláži
jezera Milada, odkud startuje 7. ročník
Milada Run. Na výběr jsou tradičně tři
hlavní trasy na 21, 10 a 5 km.
Seriál zakončí 9. prosince předvánoční
Winter Milada Run se zázemím ve
sportovní hale v Chabařovicích. Běžci si
mohou vybrat z tras na 12 a 5 km.
V rámci všech akcí se uskuteční i

Olympia dětské závody, kterých se
v loňském roce zúčastnilo přes 450
dětí. Prvních 100 přihlášených dětí se
může těšit na trička zdarma.
Pro nejmladší občany našehoměsta si
připravili organizátoři příjemný bonus,
kterým chtějí podpořit pohybové
aktivity dětí a mládeže. Všechny děti
s trvalým pobytem v Chabařovicích a
v Roudníkách mají v rámci dětských
závodů startovné zdarma. Ke
startovnému také všichni dostanou
originální tričko s motivem závodu,
vlastní startovní číslo se jménem,
medaili a startovní balíček
s maličkostmi. Jedinou podmínkou je
včasná on-line registrace do závodu.
Registrujte se nawww.miladatour.cz.
V případě zájmu o startovné pro děti
zdarma kontaktuje organizátory na
mailu zuzanarusinova@seznam.cz.

Michal Neustupa
ředitel závodů Milada Tour

„Velice si vážíme
dlouhodobé spolupráce
s městem Chabařovice.
Přímo v Chabařovicích se

nachází zázemí
cyklozávodu a zimního
běhu. Obě akce se těší

mimořádné popularitě a
věříme, že tomu tak bude i
v letošním roce. Pro fandící
návštěvníky zároveň letos
připravujeme fandicí místa,
kde mohou příznivci sportu
nejen podpořit své blízké,
ale také si užít závody
s hudební produkcí a
malým občerstvením,“

uvedl ředitel seriálu Milada
Tour Michal Neustupa.
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16. ROČNÍK
CYKLOZÁVODMILADA

6. 5. 2023

7. ROČNÍKMILADA
RUN

10. 6. 2023

6. ROČNÍKWINTER
MILADARUN
9. 12. 2023



ŠKOLSKÁREFORMA

O dni otevřených dveří jste se mohli
dozvědět z webových stránek školy
nebo Vás lákaly plakátky ve městě. Co
jsme chtěli ukázat veřejnosti? Chtěli
jsme se pochlubit, že umíme děti s
odkladem školní docházky připravit na
vstup do školy a že se těšíme na
prvňáčky. Příznivci školy jistě
zaznamenali, že jsme se vrátili k tradici
přípravné třídy. A proč to děláme? To je
otázka k zamyšlení, protože si tím
přiděláváme starosti a práci. Takhle to
vypadá na první pohled. Otevřít
přípravnou třídu v malémměstě, jako
jsou Chabařovice, není úplně bez
potíží. Tak proč to děláme? Myslíme si,
že tím pomáháme dětem ke
snadnějšímu vstupu do vzdělávání. Co
zcela jistě víme, že ulehčíme práci

učitelce první třídy, protože děti z
přípravné třídy jsou již zvyklé na školní
život a nemají problém s adaptací na
prostředí, jsou připravené na to, že je
třeba udržet pozornost a dokončit
rozdělanou práci, hlídají si své
pomůcky na práci a dodržují nastavená
školní pravidla. Ale nebojte, nebereme
jim čas na hraní. Přípravná třída ještě
není škola a vše probíhá hravou
formou. Pod vedením paní učitelky
Veroniky Geyerové děti nacvičují nejen
správné držení psacího náčiní, ale i
těla, správné dýchání při tvorbě hlásek,
nacvičují sluchovou a zrakovou
orientaci a mohla bych pokračovat, ale
lepší je vidět je společně s dětmi v akci.
Často i vyjedou za poznánímmimo
Chabařovice - na keramiku do Krupky,

do kina do Ústí nad Labem. A co
nabízíme prvňáčkům? Vlídné prostředí
malé školy, kde si klademe za cíl
vytvořit nekonfliktní, přátelské,
partnerské prostředí, ve které se budou
dětí cítit bezpečně. Umíme se postarat
o celé spektrum dětí, od těch, kterým je
třeba podat pomocnou ruku, až po ty,
kterým jejich nadání umožní stát se
nejlepšími. Pokud jste nezachytili
informaci o dni otevřených dveří a
máte zájem o naši práci, rádi se Vám
budeme věnovat i individuálně a
seznámíme Vás s prostředím a plány
naší školy. Na školáky se těšíme u
zápisu 3. dubna 2023.

Za kolektiv pedagogů
Dagmar Brožová

zástupkyně ředitele

ŠKOLASECHYSTÁNA JARO

Připravuje se nová reforma školství.
Pokolikáté už. Chtělo by se říci: „Proč
to pořádměníte a nenecháte školství
chvíli na pokoji. Nedávno jsme dodělali
školní vzdělávací programy, naučili se
podle nich učit a už nám do toho opět
zasahují.“ Můžeme si neustále stýskat,
ale trend nejspíš nezastavíme. Buď to
nějak zase uděláme, nebo využijeme
příležitosti a ke změně se postavíme
pozitivně. Hlavní myšlenkou nového
přístupu je redukce učiva, aby bylo dost
času na procvičování, aby žáci vše
dobře zvládli. Abychom je dobře

vybavili pro život. V naší škole se
už na reformu připravujeme.
Pracujeme na novém systému

hodnocení, do kterého chceme
vtáhnou rodiče i děti. Diskutujeme s
kolegy v předmětových komisích, jak
by se výuka dala dělat jinak a
efektivněji. Zaměřujeme se na práci s
žáky, kteří mají hendikep, a snažíme se,
aby žáci nadaní nemuseli ve třídě jen
sedět a nudit se. Díky úspěšným
projektůmmáme k dispozici moderní
učebnu přírodních věd, jazykovou
učebnu, dílnu, zahradu, bezbariérová
opatření. V současnosti se dokončuje
projekt datové konektivity celé školy.
Bez informačních technologií to už
dnes nejde. Každý učitel má svůj
počítač, děti mají k dispozici
počítačové učebny a sady tabletů. V

každé třídě je projektor, plátno a
ozvučení. Žáci při hodině pracují i na
vlastních mobilních telefonech. Před
školou můžeme sportovat na
špičkovém atletickém hřišti. Máme
pravidelně otevřenou knihovnu. Ve
školní jídelně dobře vaří díky obětavým
kuchařkám amodernímu vybavení.
Máme další plány, na Friedrichu si
chceme vytvořit biologickou laboratoř
s naučnými stezkami a učebnou v
přírodě. Pracujeme na propagaci školy.
Budeme rádi, když se k nám přidáte,
podpoříte nás a různou formou s námi
budete spolupracovat. Dnes by vás
určitě výuka ve škole bavila mnohem
víc než dříve.

Josef Kusebauch
ředitel školy16



LYŽAŘSKÝVÝCVIK
Čtvrtý den byl jako každý jiný, lyžovali
jsme dopoledne i odpoledne. Večer
jsme si po společném setkání pouštěli
videa, jak lyžujeme, která učitelé
natočili.

Jelikož jsme ve čtvrtek lyžovali
naposledy, mohli jsme jezdit sami, bez
zastávek přímo dolů, jak dopoledne,
tak odpoledne. Když jsme přišli ze
svahu, uklidili jsme si lyže do vaků a
začali je dávat postupně do autobusu.
Před večeří jsme si balili, abychom
mohli jít na diskotéku, která se konala

ve čtvrtek v osm
hodin večer.

V pátek ráno jsme si
dobalili poslední
věci - kartáčky a
pyžama. Po snídani
jsme šli dát kufry do
autobusu amohli
jsme vyrazit. Do
Chabařovic jsme
přijeli okolo půl
sedmé večer.

Eliška Hlaváčková

Mně se na „lyžáku” velice
líbilo, ubytování bylo

skvělé, moc dobře vařili (ke
snídani, k obědu i k večeři
jsme si mohli vybrat ze
dvou jídel). Měli jsme

báječný program. Jelikož
jsem stála poprvé na lyžích,
bála jsem se, ale nakonec
jsem se to naučila a bylo to
super. Jsem velice ráda, že

jsem se zúčastnila, a
doufám, že pojedu i příští

rok.

Na „lyžák” jsme odjížděli 14. 1. 2023
ráno, dovezl nás dvoupatrový autobus.
Cesta trvala cca jedenáct hodin, každé
tři hodiny jsme stavěli. Na místo nás
autobus dopravil asi v pět hodin večer.
Ubytováni jsme byli v krásném
penzionu, který byl večer pěkně
osvětlený.

Druhý den ráno jsme šli na snídani a
poté lyžovat. Pouze tento den jsme jeli
na jiný svah. Vezl nás tentýž řidič, který
nás odvezl k penzionu. Lyžovali jsme
dopoledne, poté následovala cesta
zpět do penzionu, kde nás čekal oběd.
Po obědě jsmeměli lehký odpočinek a
po něm cesta zpět na svah. Lyžovali
jsme skoro celý den. I přesto, že jsme
byli skupina začátečníků, nám to
odpoledne šlo. Okolo čtvrté hodiny
večer jsme se vrátili zpět do hotelu, kde
jsme se převlékli do suchého oblečení.

Na večeři jsme chodili každý den v šest
hodin večer, po večeři jsmeměli jednu
hodinu čas na volné aktivity. V sedm
večer jsme se shromáždili ve
společenské místnosti, kde učitelé
zhodnotili den, řekli nám bodování
pokojů a program na další den. Po
setkání jsmemohli hrát různé hry, nebo
jsmemohli být na pokoji.

V pondělí jsme šli na svah, který jsme
měli cca dvacet minut od penzionu.
Když jsme tam došli, tak jsme si obuli
„přezkáče” a byli jsme seznámeni s
pravidly. Nahoru na svah jsme vyjeli
lanovkou, nahoře jsme si dali lehkou
rozcvičku, abychom nebyli ztuhlí a aby
se nám nic nestalo, kdybychom spadli.

Na oběd jsme chodili do penzionu, tam
jsme si vždy dali chvíli odpočinek a šli
jsme zpět na svah. Když jsme se
navečer vrátili, odpočívali jsme a poté
jsme šli na večeři. Po večeři jsmeměli
hodinu čas a v sedm
večer jsme se zase
sešli ve společenské
místnosti.

V úterý jsme lyžovali
pouze dopoledne,
jelikož třetí den je
krizový, po obědě a
po odpočinku jsme
šli do malého
obchůdku, kde jsme
si mohli koupit něco
dobrého. Poté co
jsme přišli na
penzion, tak šli
někteří z nás do
wellnessu.
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VZPOMÍNKANANĚKTERÉAKCE
MATEŘSKÉŠKOLY

O tom, že děti a zvířátkamají
k sobě blízko

Návrat Cepíka
do školky

Na besedě smyslivci

V rámci canisterapie se děti seznámily s cvičitelkami Káťou a Roňou a jejich
dvěma šikovnými pejsky Sušenkou a Baldinem. V první části lekce si mohly
pejsky hladit, vyzkoušely si, jak se pejskům vyčesává srst, a poslechly si, jak se
správně mají o své pejsky doma starat, co se týká krmení a venčení. Druhá část
byla zaměřena na ochranu dětí před úrazem. Děti se tu dozvěděly, co mají
dělat, když potkají zlého, vzteklého psa. Teď už vědí, že nemají utíkat, jinak by
je pes začal honit, a že se mají vždy zeptat majitele cizího psa, když si chtějí
jeho pejska pohladit. Třetí část byla věnována hře s pejsky, kdy pejskové
schovaní za dveřmi hledali v herně ukrytou gumovou hračku – kačenku,
pomáhali dětem s úklidem hraček, poslušně plnili povely dětí – sedni, lehni,
vstaň a k noze a nechali se od dětí obléknout do speciálních oblečků určených
pro pejsky do chladného počasí. Ve čtvrté, závěrečné části, než se děti s
nejlepším a nejvěrnějším přítelem člověka rozloučily, předvedli jim ještě
pejskové, jak umí chodit vedle nohy, couvat, převalovat se, zatočit se dokola,
podávat vodítko, skákat cvičitelkám do náruče apod. Všichni jsme obdivovali
sehranost celého týmu a jejich poslušnost, vnímavost, trpělivost a lásku
odměnili sladkou tečkou.Po koronavirové pauze jsme opět

zahájili projekt Cepík, který je
zaměřený na zdravý životní styl dětí a
jejich rodin. Týkají se správného
stravování, dodržování pitného režimu
a radosti z pohybu. První část se nesla v
duchu hesla „Každé jídlo, které máme,
aspoň trošku ochutnáme“. Herci Kubík
s Majdou přivítali děti písničkou „Pod
naším okýnkem“ a formou veršovaných
pohádek učili děti vytvořit si kladný
vztah k jídlu a „neofrňovat“ se nad ním
ještě před tím, než ho ochutnají.
Maňásek Cepík plul na lodi společně s
kapitánem na barevné ostrovy, kde se
seznamoval nejen s různými odstíny
barev duhy, ale také ochutnával jídlo v
dané barvě, a to hlavně ovoce a
zeleninu. Děti tak zábavnou formou
poznávaly různé chuti jídel a procvičily
si i počítání od jedné do pěti.
Jednotlivými ostrovy je provázeli
motýlci – žluťásek, modrásek,
červenáček atd. Děti se učily i kultuře
stolování, tzn. jíst v klidu, nechodit
během jídla od stolu apod. a
imaginárně malovaly duhu. Na
rozloučenou děti dostaly Cepíkovy
omalovánky, knížku Cepíkoviny a
dětskou kuchařku Teď vařím já, která je
určená pro děti od tří let, a také jeden
úkol – namalovat na příští setkání
Cepíkovi duhu. V rámci projektu
zorganizovala paní ředitelka pro rodiče
dětí na konci ledna přednášku na téma

Zdravé stravování dětí.

V listopadu navštívili děti ve školce
myslivci Jan Růžička a Vladislav
Tvrdoň z Mysliveckého spolku v
Chabařovicích. A nepřišli s prázdnou.
Přišli dětem ukázat paroží jelena a
srnce a zajímavě vyprávět o přírodě.
Děti se dozvěděly, že funkci myslivce
můžou vykonávat až po dovršení 18
let a musí do myslivecké školy a
mysliveckého sdružení. Seznámily se
s náplní práce myslivce – starají se o
zvěř, udržují stavy zvířat v normě,
vysazují remízky, kde se mohou pak
zvířata schovat v zimě před nečasem
a odpočívat a najít si zde vhodná
místa, kde budoumít klid, aby mohla
odchovat svá mláďata a nedocházelo
k úhynům. Myslivci také každý rok
odevzdávají počty (stavy) zvěře a
používají pouze výraz „skolení“ zvěře.
Děti pochopily, proč si zvířata shánějí

od jara do zimy potravu – aby měla
dostatek podkožního tuku a přežila
zimu. Nové pro ně byly informace o
spárkaté zvěři. Už vědí, že jednou za
rok shazují srnci a jeleni paroží a
naroste jim zase nové a co znamená,
když se řekne „má lepší trofej“ nebo
jelen dvanácterák má „dvanáct
výsad“ a že mufloni nemají parohy,
ale rohy a dorůstají jim postupně, a
daňci se chovají v oborách (oplocené
ohradě) např. ve Veltrusech u Prahy.
Myslivci dětem povídali, která zvířata
mohou vidět v okolí Chabařovic –
např. zajíce, černá prasata, bažanty,
divoké kachny, husy a holuby a
naopak, která tu už neuvidí, protože
jsou vzácná, jako např. koroptev. Děti
si prohlížely obrázky zvířat v knize
Krásy myslivosti a pokládaly
myslivcům různé zvídavé otázky.18



Kluci chtěli vědět, jak vypadá puška a
zda už ulovili nějakéhomedvěda, a
holčičky zas zajímali čápi – tažní ptáci a
život jelenů. Myslivci jim trpělivě
odpovídali, a tak děti zjišťují, že k nám
medvědi přicházejí z Karpat, ze
Slovenska a můžeme je vidět u nás v
lese i v zoo a srnec shazuje paroží na
podzim, kdežto jelen v lednu až únoru,
a pokud někdo paroží najde, má ho
odevzdat mysliveckému sdružení, a
ten, kdo loví zvěř neoprávněně, je
pytlák. Protože se zvířecí rodinky
dětem často pletou, je jim vysvětleno,
že např. v okolí Telnice mohou spatřit
jelena s laní a kolouchem nebo srnce se
srnou a srnčetem. A zabrousí se i do
ekologie. Řeč je o ekologických
aktivistech, kteří se snaží rozmnožit u
nás vlky např. v Beskydech a Krušných
horách. Zde se také vysazují nové
stromky, které se musí ohrazovat,
protože jeleni okusují vršky stromků, a
dokud se vše nezalesní, jelenů tu musí
být méně. A bavíme se také o tom, že
smog (inverze), kdy se nesmělo chodit
ven, způsobily elektrárny a teď se dělá

vše pro to, aby se to už neopakovalo.
Vždyť i děti se mohou podílet na sázení
jehličnatých a listnatých stromů. Co se
týká budoucnosti, dozvídáme se, že
myslivecká jednota, která byla založena
roku 1923, bude slavit 100 let. Pokud se
chtějí děti s rodiči podívat na nějakou
akci myslivců, rybářů či včelařů, můžou
navštívit Zubrnice, pomník Přemysla
Oráče, kde v květnu pořádá
ministerstvo zemědělství Myslivecký
den a děti tu uvidí třeba paroží losa
nebo na jaře největší mezinárodní

výstavu v Lysé nad Labem, kam
přijedoumyslivci i z jiných zemí, aby
zde vystavili své úlovky.

My za celou školku děkujeme za
poutavé a poučné vyprávění, přejeme
všemmyslivcům a těm chabařovickým
zvlášť úspěchy v každém jejich dalším
konání a slibujeme, že dál budeme
poctivě sbírat kaštany, žaludy apod.na
přikrmování zvěře a vyrábět a plnit
ptačí krmítka.

Kolektiv MŠ Chabařovice

„Ve znamení
zpěvu ...“
Uplynulý advent byl v naší školce opět
ve znamení setkávání se, tvoření a
zpívání. Všechny třídy si užily
„Mikulášskou nadílku“, kterou už si bez
účasti a vydatné podpory místních
hasičů nedovedeme ani představit a
také „Tvoření se svými rodiči“, na
kterém si děti s jejich pomocí ozdobily
skleněné svícny, předvedly svým
nejbližším krátké hudební vystoupení a
popovídaly si při mlsání cukroví se
svými učitelkami a asistentkami. Než k

tomu ale došlo, kdo chtěl, mohl přivítat
právě začínající advent na náměstí v
Chabařovicích při „Rozsvěcení
vánočního stromku“ a podpořit děti ze
třídy Berušek na pódiu při zpěvu
vánočních písní a koled. Hned potom
po oficiálním zahájení adventu čekalo
předškoláky další vystoupení už s
novou paní starostkou, a to v Kulturním
domě Zátiší na „Vítání občánků“ a
následovaly další dvě vystoupení dětí s
předáváním přáníček a dárečků a to v
Domě s pečovatelskou službou a Domě
pokojného stáří Svaté Ludmily, které
předškoláci navštívili před vánočními
svátky ještě jednou, kdy na „andělském
tvoření“ společně s babičkami vyráběli

z papíru a zdobili andílky všech
možných tvarů a velikostí. Definitivní
tečkou za uplynulým rokem pak bylo v
lednu „Koledování na Tři krále“, které si
děti vyzkoušely zatím pouze v budově
MŠ.

„V dobrém jsme se sešli,
v dobrém se rozejdem, pospolu.
A nežli se rozejdem,
ještě spolu zapějem, pospolu ...“

Kolektiv MŠ Chabařovice
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V předvánočním čase jsme po covidové
pauze obnovili tradiční výstavu
betlémů v kostele Narození Panny
Marie, kterou jsme zahájili koncertem
3. 12., na výstavě se představily práce
žáků základní umělecké školy, dětí
z Mateřské školy Chabařovice a
Hvězdička Malé Březno, žáci základních
škol v Chlumci a Libouchci, jeden
vyřezávaný betlém nám propůjčil Dům
pokojného stáří sv. Ludmily, zapojily se
i celé rodiny našich žáků, jejichž
výrobky byly také součástí výstavy.
Celou akci s námi připravil pan farář
Josef Voleský, který byl přítomný jak na
zahajovacím koncertě, tak v ostatní
dny, kdy výstava byla otevřena. Celkem
jsme vystavili 35 betlémů různých
velikostí, z různýchmateriálů a různých
nápadů. Naši žáci také zazpívali na
rozsvícení vánočního stromku 27. 11.
před městským úřadem. Společně
se spolkem Felisicats z.s. a
Severočeskou vědeckou knihovnou
Ústí nad Labem jsme 7. 12. pořádali
charitativní koncert „Vánoce pro
kočku“. Výtěžek z koncertu v podobě
kočičích dobrot a financí převzal
předseda spolku Luboš Čapek, celý
koncert se nesl ve velmi příjemném

duchu i kvůli tomu, že jsme koncert
doplnili soutěží o věcné ceny.

3. a 4. prosince se naše žákyně Teodora
Prokešová, Lucie Benešová a Klára
Benešová účastnily soutěže Antonín
Dvořák mladým, která se konala na
pražské konzervatoři. Dívky získaly ve
společném triu bronzové pásmo.

Taneční obor se účastnil volného
mistrovství světa v Centru Babylon
Liberec, odkud si dívky přivezly titul
vícemistryň světa v disko dance
formaci, Anna Karešová s Adélou
Šimkovou 5. místo v contemporary
ballet duet, Anna Karešová 7. místo
v contemporary ballet sólo a Aneta
Niklová, Tereza Smržová a Vendula
Hrnčířová 2. místo v contemporary
ballet trio. Všechny tyto úspěchy
řadímemezi jedny z nejlepších, kterých
jsme kdy dosáhli, protože konkurence
byla obrovská a disciplíny hojně
obsazeny. Celkem jsme v Babylonu
strávili dva dny plné tance. Druhou
soutěží, na kterou taneční obor vyjel,
byl MIA Festival v Břežanech u Prahy.
Zde náš taneční obor reprezentovaly
mladší dívky s choreografií Kávu si
osladím, s kterou získaly 3. místo.

Sólové choreografie v podání Darii
Doubkové pak 1. místo,
v contemporary ballet Markéty
Jirouškové v disko dance 2. místo,
Venduly Hrnčířové v disko dance 1.
místo, Adély Šimkové v contemporary
ballet 3. místo.

Zatím poslední soutěží, na které jsme
předvedli to, co dívky pilně
nacvičovaly, byla pohárová soutěž O
Stodůleckou růži, která se konala
koncem ledna v Praze a je zaměřena
pouze na disko dance sóla, malé
formace a na hip hop. Zde největší
úspěch zaznamenala v juniorské disko
dance kategorii Anna Karešová, která
byla přeřazena z kategorie hobby (lehčí
obtížnost, pro soubory, které nejezdí
ligové soutěže) do kategorie elite, kde
přes základní kolo, semifinále a finále
nakonec získala 4. místo. Ostatní dívky
v kategorii hobby junior disco dance
postoupily ze semifinále do finálové
šestky, kde se umístily takto: Tina
Jírová 5. místo, Tereza Pavlasová 4.
místo, Adéla Šimková 3. místo a
Markéta Jiroušková 2. místo.

Od března do června nás čeká ještě
mnoho soutěží a vystoupení, pořád na

ZPRÁVYZEZUŠ TVOŘÍME, VYSTUPUJEME,

SOUTĚŽÍME, POSOUVÁMEHRANICE…
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sobě pracujeme a posunujeme hranice
dál a dál. Také nás čeká v tanečním
oboru velká výzva v podobě
víkendového soustředění ve Starých
Splavech, kam jsme pozvali
vynikajícího lektora contemporary
ballet Šimona Kubáně. Tento významný
tanečník a choreograf pracuje pro
Ballet Arkansas v New Yorku, je
profesorem na konzervatoři Taneční
centrum Praha, tvoří choreografie pro
divadla v Makedonii, univerzity
v Německu, pro Pražský komorní balet
a v letošním roce navázal spolupráci
s Merge Dance Theatre v Austrálii. Jsme
nadšeni, že můžeme našim žákům
zprostředkovat takovou příležitost,
jakou je setkání a práce s tak
významnou osobností tanečního světa.

Orchestr Chabakus pod vedením
učitele Jiřího Straňka měl v listopadu
před sebou velkou výzvu, a to odehrát
dvě prodloužené na tanečních kurzech
manželů Rottenbornových. Jejich
vystoupení se velmi vydařilo a mělo
obrovský úspěch, i když pro členy
orchestru tato situace byla dost
náročná s ohledem na to, že sami
někteří navštěvují taneční kurzy a hráli
si na vlastní prodloužené, kdy museli

od nástrojů a mikrofonu běhat na
parket tančit, jako například jedna ze
zpěvaček Kateřina Smržová.

V letošním školním roce naše škola
pořádá okresní kolo soutěže vyhlášené
MŠMT v komorní hře s převahou
dechových nástrojů. Poprvé
v novodobé historii se budeme účastnit
i s žesťovým triem složeným ze dvou
pozounů a jedné trumpety. Toto
okresní kolo se bude konat v březnu,
stejně jako okresní kolo komorní hry
s převahou smyčcových nástrojů, které
pořádá ZUŠ Evy Randové Ústí nad
Labem, kam se chystají dva naše
smyčcové soubory.

Výtvarný obor se chystá na soutěže i
výstavy a pomáhá při tvorbě kulis a
rekvizit pro taneční obor.

V tuto chvíli je kapacita školy téměř
naplněna, na novém odloučeném
pracovišti v Řehlovicích, které funguje
od září, se velmi rozrůstá kytarová třída
a postupně se přidávají i další nástroje,
takže doufáme, že i tam nám počet
žáků bude narůstat a budou se moci
zapojit do uměleckého vzdělávání,
které děti obohacuje a naplňuje.

Všechny akce, které pořádáme, jsou

přístupné veřejnosti. Přijďte se na nás
podívat nebo si naše žáky a učitele
poslechnout k nám do školy nebo do
jednoho z kulturních domů, kde
vystupujeme. Vstupné se neplatí.
Všechny akce najdete na
www.zuschabarovice.cz.

Táňa Karešová
ředitelka ZUŠ Chabařovice
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První písemné zmínky o škole
v Chabařovicích jsou staré 494 let.
Chabařovický kronikář Barthel Habel
vypráví o velkém požáru, kterému na
den svatého Víta (15. června) roku
1529 padlo za oběť celé městečko
včetně kostela, fary a také
chabařovické školy. Školní budova
byla stejně jako ostatní budovy
tehdejší doby ze dřeva a stála hned
vedle fary na pozemku dnešního domu
číslo 192 (Husovo náměstí 192) blízko
u kostela. To není náhoda, ale jasně to
ukazuje, jak důležitá byla úloha církve
pro vzdělanost v tehdejší době. Více
nám bohužel kronika neříká. Prvním
historicky známým chabařovickým
učitelem a kantorem (tj. v původním
slova smyslu varhaník a vedoucí
kostelního sboru) byl Kaspar Elckner,
který do služby nastoupil 20. dubna
1569. Kronikář Barthel Habel, který byl
jeho žákem, ho nazývá učeným
mužem. Elckner pocházel
z Merseburgu u Lipska a je označován
za schopného a pilného učitele.
Pečoval mimo jiné o čtyř- a pětihlasný
kostelní sbor a zavedl v kostele
zpívanou mši.

Při velkém požáru v srpnu roku 1572,
kdy oheň zachvátil faru, byla školní
budova stržena, aby se zabránilo
přeskočení ohně na domy ve východní
části městečka. Jelikož na stavbu nové
školy dlouho nebyly peníze, probíhalo
dalších 30 let vyučování v soukromém
domě. Farářem v Chabařovicích byl
tehdy přísně katolický Bartoloměj
Jerschel (Jerselius), který byl současně
představeným ústeckého děkanátu.
Když odešel na Velikonoce roku 1573
do Mostu a místo faráře nemohlo být
z důvodu nedostatku katolických
farářů obsazeno, přestoupila většina
obyvatel Chabařovic po vzoru
ostatních obcí na evangelickou víru.
V roce 1575 se prvním evangelickým
farářem v Chabařovicích stal Mathias
Fritsch. V tehdejší škole se vyučování
omezovalo na náboženství, čtení,
psaní a počítání. O výuku náboženství

se částečně staral farář. Farář
Fritsch zavedl evangelický

katechismus (v němčině), který se ve
škole od té doby asi používal také při
výuce čtení. Všeobecná školní
docházka v té době ještě neexistovala
(zavedena 1774). Do školy chodili
především chlapci. Školní docházka u
dívek byla pravděpodobně výrazně
slabší. Příjem školního mistra
(Schulmeister) se tehdy skládal
především ze školného, které každý
žák musel platit, stejně jako
z vedlejších příjmů, které učitel
dostával jako varhaník a vedoucí
kostelního pěveckého sboru. Koncem
16. a začátkem 17. století je
v Chabařovicích vidět silný vliv
reformace, kdy v Chabařovicích
působili jak faráři, tak učitelé
především ze Saska.

O nástupci Elcknera v Chabařovicích,
školnímmistruMikulášovi (Nikolaus),
víme, že se oženil s dcerou
chabařovického starosty Leonharda
Kaltschmieda. Byl to katolík a z toho

důvodu se z Chabařovic přestěhoval
do Zabrušan u Duchcova, „kde ale
s ženou i dětmi zemřel na mor“. V roce
1579 převzal školu Krispinus Zinck
z Mostu. Tomu v roce 1581 zemřela
dcera v jeho mosteckém domě také na
mor. Když obdržel tuto smutnou
zprávu, tak spěchal do Mostu, kde se
ale sám nakazil a po krátké době
zemřel. Ve stejném roce zemřel také
chabařovický farář Fritsch. Osiřelou
chabařovickou školu v roce 1581
převzal Jakob Drabitius z Mikulova
v Krušných horách. Po třech letech se
stal farářem v Krupce. Na jeho místo
školního mistra v Chabařovicích přišel
v roce 1584 Hans Polner z Glauchau
v Sasku. Tento se oženil s Ludmilou,
dcerou primátora Chabařovic a
majitele mlýna Benediktem
Friedrichem starším. V roce 1587
přešel jako školní mistr do Krupky.
Jeho následníkem byl ve stejném roce
Mathias Weber opět z Mikulova.
Barthel Habel pro něj nemá žádné

Foto: Dům č. 192 (první vlevo), domy za mlýnem - Náměstí 9. května

HISTORIE CHABAŘOVICKÉHO
ŠKOLSTVÍ (16. - 17. STOLETÍ)
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Foto: Pohled na náměstí s kostelem, farou a domem č. 192, kde
byla nejpozději od 16. století chabařovická škola

dobré slovo. Říká o něm: „Ve vztahu
k mládeži je líný a mnohem více se
věnuje vyřezávání ze dřeva a
špacírování.“ Oblíbenější byl jeho
následovník Simon Brochlitz z obce
Siebenlehn u Freiberga v Sasku. Ten se
stal 14. září 1593 v Chabařovicích
následně i farářem. Zemřel 28. října
1595 ve Freibergu, kam odešel před
smrtí za svým známým a slavným
lékařem, aby u něj hledal pomoc od
nemoci. Neúspěšně.

Po něm se v roce 1593 stal školním
mistrem Johann Crentius
ze Schönwaldu. Ten studoval
v Maďarsku. Dlouho v Chabařovicích
ale nezůstal a odešel zpátky do
Maďarska. V roce 1594 na jeho místo
nastoupil Hans Brettschneider
z blízkého Altenbergu. Byl prý
vynikajícím varhaníkem a vedoucím
sboru. Za něj se v kostele zpívalo pěti-
až osmihlasně. Oženil se s Kateřinou,
dcerou Simona Petzelta, váženého
chabařovického občana. Byl prý ale
málo oblíbený, protože byl namyšlený.

V Chabařovicích zůstal do roku 1603.
V roce 1602 dokončila konečně obec
novou, dvě patra vysokou školní
budovu na místě, kde v roce 1572
shořela (dnes parcela domu č. 192).
Stavební dřevo na stavbu věnoval
majitel chlumeckého panství Peter
Kölbel z Geisingu na Chlumci.

V roce 1604 nastoupil na místo
chabařovického školního mistra
Wolfgang Polentz z Lauensteinu
v Sasku, který byl prý ve výchově
mládeže hodně pilný a horlivý. Nebyl
ale dobrým varhaníkem (kantorem).
Po krátké době se vrátil do své vlasti.
Ve stejném roce se na místo vrátil zase
Hans Brettschneider. V Chabařovicích
zůstal do roku 1610 a pak odešel do
Chlumce. Během jeho služby byly v
kostele postaveny nové varhany od
stavitele varhan Georga Jeneckera
z Eilenburgu v Sasku. V roce 1612
koupila rada města dům Martina
Meissnera a zařídila v něm nově
zaměstnanému varhaníkovi byt. Po
odchodu Hanse Brettschneidera

převzal v roce 1610 místo školního
mistra opět Hans Polner, který byl
v Chabařovicích školnímmistrem již
v letech 1585 až 1587. V roce 1614
zemřel. Jeho následovníkem byl také
již podruhéWolfgang Polentz. Opět
ale nezůstal dlouho a vrátil se do
Saska. Dalším učitelem byl v roce 1615
Peter Eychler z Wolkenburgu v Sasku.
Byl posledním evangelickým školním
mistrem v Chabařovicích. Působil zde
do roku 1624, tedy do začátku
protireformace v našem kraji, a byl prý
dobrým a pilným kantorem. Bylo mu
řečeno, že buď přejde na katolickou
víru, nebo o své místo přijde. Vybral si
to druhé. Radě města sloužil ještě do
Vánoc roku 1624 jako písař. V příštím
díle nás čeká 17. až 19. století.

Karel Prošek

Zdroj: Beiträge zur Heimatkunde
des Aussig-Karbitzer Bezirkes,
ročník 1925, Gustav Simon 23
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Vážení spoluobčané,
informujeme Vás o dění v našemměstě
a o činnosti strážníků městské policie
za období listopad 2022 až leden 2023.

Listopad 2022
Městská policie eviduje od
01.11.2022 do 30.11.2022 celkem 54
událostí různého druhu, kdy za
uvedený měsíc bylo strážníky řešeno
celkem pět různých přestupků a ve
třech případech byla poskytnuta
první pomoc.
Dne 01.11.2022 v čase 23:45 hod. bylo
přijato telefonické oznámení na
služební telefon Městské policie
Chabařovice, kdy oznamovatelka hlídce
uvedla, že má pocit, jako by jí někdo
chodil v domě na adrese V Aleji. Hlídka
městské policie ihned vyrazila na místo
k domu oznamovatelky a namísto byla
přivolána i hlídka PČR Chlumec, a to
z důvodu případného zákroku na
pachatele. Oběma hlídkami byla
provedena kontrola celého domu
včetně půdy a sklepních prostor.
V domě nebyla zjištěna cizí osoba.

Dne 02.11.2022 v čase 18:49 hod. byl na
služební telefon Městské policie
Chabařovice oznámen sražený cyklista
u křižovatky Chabařovice x Chlumec.
Hlídka vyrazila ihned namísto, kdy u
sraženého cyklisty se již nacházeli lidé,
kteří přivolali RZS a dopravní nehody.
Sražený chlapec byl hlídkou umístěn
do příjezdu RZS do služebního vozidla
Městské policie Chabařovice. Dále věc
byla hlídkouměstské policie na místě
předána PČR nehody a ve spolupráci
byl usměrňován provoz.

Dne 03.11.2022 v čase 08:42 hod. bylo
oznámeno operačním střediskemMP
Ústí, že došlo ke srážce vozidla se zvěří
cca 300 m od obce Roudníky.
Oznamovatelka uvedla, že sražená zvěř
se nachází uprostřed na silnici a na
místo si nežádá dopravní nehody, jen
žádá, aby bylo postaráno o sraženou
zvěř. Hlídka namístě odklidila sraženou
zvěř z komunikace a místo bylo hlídkou
označeno šipkou a páskou MP. Dále byl
hlídkou Městské policie Chabařovice
vyrozuměnmyslivecký hospodář

danéhomysliveckého spolku.

Dne 08.11.2022 v čase 10:57 hod.

bylo oznámeno operačním MP ÚL, že v
ulici Teplická u pizzerie pobíhá pejsek
po hlavní komunikaci. Hlídka ihned
vyrazila na místo, kde byl pes následně
odchycen a převezen na služebnu MP.
V průběhu dne pes předánmajitelce,
která byla hlídkou poučena a zatím
řešena domluvou.

Dne 10.11.2022 v čase 15:45 hod. bylo
přijato oznámení a žádost od
operačního střediska MP ÚL o
prověření oznámení, kdy na hlavní
pláži jezera Milada, skupinka dětí má
házet kameny na labutě. Hlídka ihned
vyrazila na místo a provedla kontrolu
celé pláže, kde nebyl nikdo zjištěn. Dále
hlídkou byla provedena vizuální
kontrola třech labutí, kdy nebylo
zjištěno viditelné zranění. Hlídka
provedla dotazy kolemjdoucích, které
byly bez odezvy na uvedené jednání.
Operační středisko MP ÚL bylo
vyrozuměno a následně byla
informována strážní služba PKÚ.

Dne 11.11.2022 v čase 09:50 hod. při
kontrolní činnosti v centru města byl
hlídkou zjištěn odstavený kamion na

náměstí 9. května. Při kontrole
nákladního vozidla se řidič na místě
nenacházel. Hlídkou byla na vozidlo
umístěna výzva pro nepřítomného
řidiče.

Dne 11.11.2022 ve 12:01 hod. bylo
oznámeno na služební telefon Městské
policie Chabařovice, že na louce za
lesoparkem Friedrich velkou rychlostí
jezdí červené auto a driftuje. Hlídka
Městské policie Chabařovice ihned po
výše uvedeném oznámení vyrazila na
místo události, kdy při příjezdu na
louku, která se nachází naproti rybníku
zvaném Násada, bylo vidět v dáli jezdící
vozidlo červené barvy, jak na zelené
travnaté ploše dělá smyky a driftuje.

Rok 2022 byl pro Městskou policii
Chabařovice velice náročný.
Z důvodu onemocnění jednoho
strážníka v měsíci březnu, který je
stále v dočasné pracovní
neschopnosti, byla městská policie
téměř celý rok 2022 po personální
stránce výrazně oslabena.
V důsledku pracovních
neschopností i ostatních strážníků,
ale i čerpání řádných dovolených
bylo nutno upravit pracovní dobu
městské policie a přizpůsobit
pracovní směny dle situace. V době,
kdy nebylo možné zajistit výkon
noční služby fyzicky strážníkem,
byla zajištěna služba občanům
v nočních hodinách
prostřednictvím obvodního
oddělení Policie ČR Chlumec.
Bezpečnost občanů byla tímto
způsobem, v rámci daných
možností, zachována.

Ohlédnutí za
rokem2022

V roce 2022 Městská policie
Chabařovice při vypuknutí
rozsáhlého požáru v Hřensku, po
dohodě se správcem Národního
parku České Švýcarsko, vyhlásila
sbírku pro zasahující hasiče. Sbírka
probíhala na služebně Městské
policie Chabařovice. Po ukončení
sbírky, která byla velmi bohatá,
bylo vše převezeno služebním
vozidlemMěstské policie
Chabařovice se zapojeným
přívěsným vozíkem, který zapůjčil
velitel jednotky hasičů
Chabařovice, pan Beneda, do
Národního parku České Švýcarsko.
Tímto bych i rád poděkoval
strážníkůmMěstské policie
Chabařovice za ochotu a
reprezentaci města. Poděkování
především patří strážníkovi
Městské policie Chabařovice,
slečně Andree Höhnové, která byla
ve spojení se správcem Národního
parku České Švýcarsko.

Josef Šittner
velitel Městské policie Chabařovice

ČINNOSTMĚSTSKÉPOLICIE
LISTOPAD2022 - LEDEN2023
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Nákladní vozidla nad 3,5t
Dne 30.11.2022 v časemezi 13:00 hod.
až 15:00 hod byla Městskou policií
Chabařovice provedena dopravně
bezpečnostní akce na projíždění
nákladních vozidel nad 3,5 t. Při této
kontrole bylo zastaveno celkem 5
nákladních automobilů nad 3,5 t.
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Hlídka městské policie za použití
světelného výstražného znamení
modré barvy vozidlo zastavila. Hlídka
přistoupila k vozidlu a vyzvala řidiče a
všechny osoby ve vozidle k prokázání
totožnosti. Osoby byly hlídkou poučeny
a z místa vykázány, celá událost byla
oznámena ke správnímu orgánu.

Dne 14.11.2022 v čase 09:58 hod. bylo
oznámeno občanem na služební
telefon městské policie, že mu prasata
zničila plot a rozryla zahradu. Namístě
hlídkou byla pořízená
fotodokumentace. Oznamovatel byl
poučen o náhradě škody přes
myslivecký spolek, kterému bude celá
věc ze strany městské policie předána.
Hlídkouměstské policie byl vyrozuměn
předsedamysliveckého spolku,
kterému byla věc ze strany městské
policie předána.

Dne 15.11.2022 v čase 13:05 hod. bylo
oznámeno na služební telefon městské
policie, že u základní školy na Husově
náměstí se na zemi nachází osoba a
nad ní se sklání další lidé. Hlídka ihned
po oznámení vyrazila na místo, kde
byla hlídkou poskytnuta první pomoc
osobě, která ležela na zemi. Záchranná
služba byla vyrozuměna osobou, která
se namístě nacházela před příjezdem
hlídky MP. Osoba byla převezena na
ošetření do nemocnice v ÚL.

Dne 22.11.2022 v čase 14:14 hod. bylo
přijato telefonické oznámení na
služební telefonměstské policie, že v
ulici V Aleji běhá středně velký šedivý
pes. Hlídka ihned vyrazila na místo, kdy
psa již nenašla. Hlídkou byla provedena
kontrola okolí a přilehlých ulic, kde pes
hlídkou nebyl nikde spatřen. V čase
15:20 hod. bylo přijato další telefonické
oznámení, že pes běhá u kruhového
objezdu, hlídkou opět pes nezjištěn.
Následně přijato oznámení od dívky,
která hlídce sdělila, že našla psa na
cyklostezce. Hlídka si od dívky psa
převzala a pes byl umístěn dočasně na
služebně MP. Dne 23.11.2022 byl pes
převezen služebním vozidlem Škoda
Fabia doměstského útulku na Severní
Terase. Při předávání psa do útulku byl
zjištěn čip číslo 900 163 000 231 968, byl
proveden dotaz do databází, kde
majitel nebyl bohužel zjištěn.

Dne 23.11.2022 v čase 13:34 hod. bylo
přijato na služební telefon Městské
policie Chabařovice oznámení o
pánovi, který spadl před večerkou
potravin u kruhového objezdu. Dále
oznamovatel uvedl, že se bojí, aby pán
nezkolaboval. Hlídka ihned vyrazila na
místo události, kdy u večerky seděl na
zemi starší pán a u něj se nacházel muž,
který pána podepíral. Hlídka se
dotázala pána, zda jej slyší, jestli je
někde zraněný a jak se mu to stalo. Pán
hlídce sdělil, že si nepamatuje, že by
upadl na zem, a dále uvedl, že ho zatím
nic nebolí. Hlídka pána vizuálně
prohlédla, kdy nebylo zjištěno viditelné
žádné vážnější krvácející zranění.
Hlídka se dotázala přítomných, zda
někdo volal RZS, kdy toto provedla
žena, která šla zrovna kolem a pána
viděla už jen na zemi ležet. V čase 12:40
hod se namísto dostavila RZS, která
společně s hlídkouměstské policie
pána naložila na lehátko, umístěn do
sanitního vozu a byl odvezen do
nemocnice k vyšetření.

Dne 24.11. v čase 22:12 hod. při
kontrolní činnosti v centru města bylo
hlídkou zjištěno odstavené nákladní
vozidlo. Z důvodu nepřítomnosti řidiče
nákladního vozidla, byla na nákladní
vozidlo umístěna výzva pro
nepřítomného řidiče.

Dne 27.11.2022 v čase 16:41 hod. bylo
přijato oznámení z důvodu asfaltové
skvrny vytékající ze střechy domu v ul.
Smetanova. Hlídkou namísto byla

přivolána SDH Chabařovice, kteří
skvrnu zasypali sorbentem. Hlídkou
městské policie byl vyrozuměnmajitel,
aby odstranil zdroj znečištění a byl
poučen dle platných právních
předpisů. Místo bylo hlídkou označeno
jako překážka pro procházející.

Dne 28.11.2022 v čase 07:45 hod. bylo
oznámeno na služební telefon městské
policie, že v domě v ulici Husovo
náměstí spadl z postele na zem pán,
který bez druhé pomoci nemůže vstát.
Hlídka okamžitě vyrazila na místo, kde
namístě se nacházela sousedka pána,
která hlídce sdělila, že pán upadl a ona
ho sama nezvedne. Hlídka se dotázala
ležícího pána, zda se někam uhodil a
zda ho něco bolí, kdy pán hlídce sdělil,
že ho nic nebolí a nikam se nepraštil,
jen by se potřeboval zvednout ze země.
Hlídka městské policie pána
zkontrolovala, zda nemá někde
krvácivé zranění, a to především
v oblasti hlavy. Hlídkou nebylo zjištěno
žádné viditelné zranění. Dále pán
odmítl lékařské ošetření a přivolání
RZS. Pán byl hlídkou opatrně zvednut a
posazen na postel.

Dne 30.11.2022 v 19:00 hod. přivolána
hlídka MP do domu na Husovo náměstí
Chabařovice, kde se syn násilně
dobýval ke své matce. Syn byl hlídkou
Městské policie Chabařovice z místa
vykázán a poučen. Syn po vykázání
z místa hlídce sdělil, že se na místo
nevrátí a matku nebude již obtěžovat.
Matka syna uvedla, že syn se léčí na
psychiatrii, a když pije, chová se hrubě.
Matka syna dále uvedla, že už svého
syna k sobě nechce pouštět. Hlídka
matku poučila s tím, že pokud se bude
situace opakovat, ať ihned zavolá na
služební telefon městské policie,
nebo využije linku 156, 158.

„Výše uvedená dopravně bezpečnostní akce na nákladní vozidla nad
3,5t budou probíhat i v následujících měsících, a to vždy pouze ve
dvoučlenné hlídce.“

Josef Šittner, velitel Městské policie Chabařovice



Prosinec 2023
Městská policie eviduje od
01.12.2022 do 31.12.2022 celkem 39
událostí různého druhu, kdy za
uvedený měsíc strážníci řešili celkem
2 přestupky a ve třech případech
byla poskytnuta první pomoc.
Dne 04.12. 2022 v čase 0:10 hod. přijala
hlídka Městské policie Chabařovice
oznámení odmuže, který má obavy
ohledně jeho souseda, který se měl
úmyslně pořezat na zápěstí. Hlídka
Městské policie Chabařovice po
oznámení ihned vyrazila na místo, kde
byla zraněnémumuži poskytnuta první
pomoc. Hlídkou pak následně byla na
místo přivolala rychlá záchranná služba
a Policie ČR Chlumec. Zraněný muž byl
následně převezen sanitním vozem k
dalšímu ošetření do nemocnice.

Dne 09.12.2022 v čase 15:40 hod.
přijala hlídka Městské policie
Chabařovice oznámení od ženy, která
hlídce sdělila, že její syn je opět u jejího
domu v ulici Husovo náměstí a
nepříčetně bouchá do okna. Dále žena
uvedla, že má strach ze svého syna a
bojí se, že by jí něco mohl udělat.
Hlídka městské policie společně s
hlídkou PČR, kdy obě hlídky stály u
kruhového objezdu, ihned vyrazily na
místo. Na místě hlídkami byl zjištěn
muž, který byl agresivní vůči svému
okolí a na výzvu jménem zákona, aby
zanechal protiprávního jednání,
nereagoval a začal klást aktivní odpor
proti oběma hlídkám. Hlídka PČR
společně s hlídkou MP použily
donucovací prostředky, hmaty a
chvaty, a muž byl sveden na zem, kde
mu byla přiložena služební pouta. Dále
na místo byla přivolána RZS, která
muže převezla do nemocnice na
vyšetření a následně na PZS.

Dne 19.12.2022 v čase 10:33 hod. byla
na služební telefon městské policie
nahlášena dopravní nehoda bez
zranění. Hlídka se ihned dostavila na
místo, kde byl usměrňován hlídkou
silniční provoz a následně hlídkou

městské policie byla na místo
přivolána PČR – nehody. Hlídka
městské policie po vyšetření

nehody zajistila odklizení úlomků z
chodníku.

Dne 21.12.2022 v čase 08:26 hod.
přijala hlídka Městské policie
Chabařovice oznámení od operačního
střediska MP ÚL, že v Chabařovicích
v ulici Haškova žádá pečovatelská
služba o pomoc, kdy klientka je v domě
za dveřmi, které jsou zaseklé a nelze je
otevřít. Hlídka se ihned dostavila na
místo, kde v domě na hlídku čekala
pečovatelka a za pokojovými dveřmi,
uvnitř domu, hovořila žena, která
v domě bydlí, ta uvedla, že dveře jsou
rozbité již delší dobu a zasekávají se
pravidelně. Žena, která v domě bydlí,
požádala hlídku městské policie o
násilné otevření dveří. Hlídka pomocí
páčidla, které je součástí výbavy
služebního vozidla, dveře otevřela.
Majitelka domu byla bez zranění a
nepotřebovala lékařské ošetření, o
ženu se namístě postarala pečovatelka.

Dne 25.12.2022 v čase 14:50 hod. byla
oznámena dopravní nehoda se zvěří
v ulici Teplická. Hlídka po přijetí na
místo sraženou zvěř odklidila
z pozemní komunikace a o věci byl
vyrozuměnmyslivecký hospodář.

Dne 26.12.2022 v čase 11:23 hod. byl
hlídce městské policie nahlášenmrtvý
kozel u potoka vedle týpí. Hlídkou
městské policie po zjištění všech
okolností byl informovánmajitel, který
kozla naložil na vozík a odvezl na svůj
pozemek. Majitel byl ze strany hlídky
MP poučen dle zákona.

Dne 29.12. 2022 v čase 15:28 hod.
přijala hlídka městské policie žádost od
nájemníka z DPS, který si
nedopatřením zabouchl dveře od bytu.
Hlídka po přijetí oznámení byt otevřela
náhradním klíčem.

Leden 2023
Městská policie eviduje od
01.01.2023 do 31.01.2023 celkem 43
událostí různého druhu, kdy za
uvedený měsíc strážníci řešili celkem
pět přestupků a ve třech případech
byla poskytnuta první pomoc.
Dne 03.01.2023 v čase 11:34 hod. bylo

přijato oznámení o psovi, který se
pohybuje ve vozovce v ulici Smetanova
a málem způsobil dopravní nehodu.
Pes byl následně hlídkou odchycen a
umístěn na služebnu MP, kde si ho
druhý den převzala majitelka, která
byla hlídkou poučena a oznámena ke
správnímu orgánu.

Dne 05.01.2023 v čase 14:00 hod. bylo
přijato telefonické oznámení od
občanaměsta, že mu někdo opětovně
asi krade dřevo na pozemku, jelikož
odtamtud slyší motorovou pilu. Hlídka
ihned po oznámení vyrazila na místo,
kdy při příjezdu uviděla z místa odjíždět
terénní vozidlo. Hlídka proto ihned
vyrazila přes pole za vozidlem, kdy po
zastavení vozidla a prokázání
totožnosti řidiče bylo hlídkou zjištěno,
že dřevo si muž řezal na pozemku
palivového kombinátu a hlídce
předložil i smlouvu. Hlídkou byl
následně vyrozuměn oznamovatel.

Dne 05.01.2023 v čase 18:00 hod. bylo
přijato oznámení ohledně špatně
parkujícího vozidla v ulici U Haly.
Jelikož se řidič na místě nezdržoval,
byla na vozidlo umístěna výzva pro
nepřítomného řidiče, který se následně
dostavil na služebnu MP, kde byl
hlídkou řešen příkazem namístě.

Dne 06.01. 2023 v čase 0:05 hod. bylo
oznámeno, že v ulici Marie Kršňákové
se provádějí i v této hodině stavební
úpravy. Hlídka po přijetí na místo
provedla kontrolu objektu, kdy před
domem byl zastižen dělník. Hlídka
dělníka vyzvala k ukončení hlučných
prací a věc byla na místě řešena
domluvou.

Dne 08.01.2023 v čase 08:10 hod. byla
přijata na služební telefon fotografie se
špatně parkujícím vozidlem, které stojí
na chodníku v ulici U Haly. Hlídkou
zjištěno, že v hale probíhá turnaj
družstev v kopané. Hlídkou byl na
místo vyvolán majitel vozidla, který si
vozidlo ihned přeparkoval. Při lustraci
řidiče nebyla zjištěna recidiva
přestupku, kdy byl hlídkou namístě
řešen domluvou.

Dne 09.01.2023 ve 14:21 hod. přijala
hlídka MP Chabařovice telefonické
oznámení od operačního střediska26
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V roce 2022 řešili strážníci celkem 734 událostí různého druhu.

MP-ÚL, kdy žádali součinnost na jezeře
Milada v obci Roudníky, kdy jim
oznamovatel nahlásil volně
pobíhajícího koně se sedlem, ale bez
jezdce. Hlídka MP Chabařovice se ihned
po oznámení vydala na jezero Milada,
kdy jezero projela a kontrolovala
směrem od Ústí nad Labem až po
Roudníky, kdy zhruba za ¾ jezera
hlídku zastavil muž na cyklostezce,
oznamovatel, který řekl, že kůň běžel
směr obec Roudníky. Hlídka následně
po šetření v okolí zjistila, kam se kůň
bez vůdce vrátil, a kontaktovala
majitele, který hlídce sdělil, že jezdec
spadl z koně na jezeře Milada. Hlídka
následně hovořila s jezdkyní, která
odmítla první pomoc s tím, že jí nic
není. Informace dále předána i na
operační středisko MP ÚL.

Dne 13.01. 2023 v čase 09:36 hod. bylo
přijato telefonické oznámení z DPS
Chabařovice, zda by mohla hlídka MP
Chabařovice rychle přijet pomoc paní,
která bydlí v DPS a která
pravděpodobně spadla z postele a
nemůže se sama zvednout. Hlídka
ihned vyrazila do DPS, kde byl
náhradním klíčem otevřen byt. Hlídkou
v bytě zjištěna starší paní, která ležela
na zemi a nemohla sama vstát. Hlídka
se dotázala paní, zda ji něco bolí nebo
se někam uhodila. Paní na toto hlídce
sdělila, že je v pořádku, nic jí nebolí a
nikam se nepraštila a odmítá na místo
zavolat RZS, jen by potřebovala
zvednout. Hlídka straší ženu opatrně
zvedla ze země a doprovodila opatrně
na křeslo. Dále byla hlídka požádána
starší paní o její župan a o přinesení
obědu, hlídka ve všem vyhověla.
Následně se paní ujala její sousedka.

Dne 18.01.2023 v čase 08:46 hod. bylo
oznámeno na služební telefon, že ve
směru z Předlic na Chabařovice stojí
odstavený kamion a tvoří se kolony.
Hlídka provedla kontrolu, kdy bylo
zjištěno, že řidič nákladního vozidla má
poruchu a čeká na asistenční službu.
Provoz v místě přehledný a provoz
plynulý dle situace. Hlídkou MP nebylo
potřeba v daném úseku provoz
usměrňovat.

Dne 26.01.2023 v čase 19:30 hod. byla
přijata žádost RZS o asistenci u
agresivní osoby s pokročilým stádiem
Alzheimerovy nemoci. Hlídkou MP byla
poskytnuta pomoc a osoba následně
byla zklidněnamedikamenty, které jí
byly podány lékařem, a byla odvezena
do nemocnice.

Při kontrolní činnosti dne 27.01.2023
v čase 17:00 hod. bylo zjištěno vozidlo
stojící za DZ Zákaz stání. Z důvodu

nepřítomnosti řidiče byla hlídkou na
vozidlo dána výzva. Dnes se na
služebnu dostavil přestupce, který
hlídce sdělil, že na zákazu stání stál z
důvodu vykládky zboží. Řidič hlídkou
poučen a řešen domluvou.

Dne 28.01.2023 v čase 15:42 hod. bylo
přijaté oznámení o požáru v areálu
ploché dráhy. Namístě zjištěno, že hoří
plastový sud. Z místa vyrozuměn
majitel, který si sud částečně uhasil
sám. Po příjezdu SDH Chabařovice byl
oheň dohašen vodou.

Dne 30.01.2023 v čase 18:30 hod. se na
služebnu dostavil oznamovatel, který
hlídce sdělil, že před dálničním tělesem
směrem od Předlic na Chabařovice se
pohybuje muž po vozovce a v ruce drží
asi lahev od alkoholu. Dále uvedl, že
místo je neosvětlené a muž je oblečen v
černém. Hlídka MP z důvodu jurisdikce
vyrozuměla operační středisko MP Ústí
nad Labem v čase 18:31 hod., kdy
službu konající operační na místo vyslal
hlídku MP ÚL.

Josef Šittner
velitel Městské policie

Chabařovice

OBECNÉ UDÁLOSTI
Událost Počet

Závady + mimořádné události,
kontrolní činnost 44

Dopravní nehody 15
Nález věcí + infekční mat. 41

Odchyt zvířat 46
Přijaté oznámení na služebně 43
Přijaté oznámení telefonicky 239

Oznámení 156 14
Sražená zvěř 17

Žádost asistence (HZS, ZZS) 10
DPS 10

Žádosti (soud, město, aj.) 53
Výjezd na oznámení PČR 50

OZV 5
Veřejný pořádek 5
Občanské soužití 8

Majetek 18
Zákon na ochranu zvířat 3

Zákon o návykových látkách 4
Odpady 2

Ostatní přestupky 5
Signál PCO 28

Stížnost na město 4
Trestné činy 6

Celkem 670

Události řešené v roce 2022

DOPRAVA
Porušení ust. Počet
Zákaz vjezdu 20

Zákaz zastavení 6
Překážka provozu 1
Stání v zákazu 1
Zákaz vjezdu NA 14
Stání na chodníku 6
Stání v protisměru 2
Zákaz odbočení 4
Jiné jednání 7

Jízda na kole po chodníku 1
Stání v zastávce 2

Celkem 64

UPOZORNĚNÍMP
Jste-li svědky jakékoli protiprávní
činnosti ve městě, tak Vás prosíme,
abyste ihned vyrozuměli hlídku
Městské policie Chabařovice na
nepřetržitém telefonním čísle

+420 725 062 547
nebo využili linku 156, 158. Pokud
byste měli jakýkoli dotaz či podnět
nebo stížnost, můžete se na nás
obrátit v kterýkoli den nebo
prostřednictvím e-mailu

mestska.policie@chabarovice.cz

Josef Šittner, velitel Městské policie Chabařovice



DOBROVOLNÍHASIČI
NAŠEČINNOST
Naše výjezdová jednotka má 25
aktivních členů, kteří se zúčastňují
výjezdů. Zajišťujeme požární asistenci
na plesových zábavách, různých
společenských akcích, které se pořádají
v kulturním domě Zátiší, a nejen tam.
Členové hlídky slouží na akci po třech
členech a jsou řádně seznámeni a
proškoleni s daným objektem. Člen
hlídky musí zajistit, aby byl volně
přístupný a odemknutý únikový
východ, vědět, kde se nachází hlavní
jističe elektrické energie a hlavní uzávěr
plynu. A hlavně funkční hasicí přístroj.
Na dané akci musí být pořadatel, který
akci provádí a zajišťuje. Začátkem
února jsme dostali ocenění za požár v
Českém Švýcarsku, kde jsme také
několik dní denně zasahovali a naše
děvčata zajišťovala humanitární
pomoc.

Naši řidiči - strojníci provádí
pravidelné kondiční jízdy s danou
výjezdovou technikou, v rámci jízd se
provádí seznámení s hasebním
obvodem a seznámení s čerpacími
místy v dané lokalitě.
Každý řidič musí
minimálně s danou
těžkou technikou najet
10 km dle řádu strojní
služby. Zásahový hasiči
provádí výcvik
v dýchacím přístroji
pravidelně každé tři
měsíce. O výcviku velitel
jednotky vede řádný
záznam.

Dýchací přístroj je zařízení
chránící dýchací cesty

zasahujícího hasiče před
nežádoucími účinky kouře či
jiné nebezpečné látky. U
hasičů se používá v drtivé
většině dýchací přístroj
vzduchový, známe však i

přístroje kyslíkové, používané
povětšinou např. v dolech

nebo v tunelech.

Hned začátkem února jsme od
večerních hodin až do odpoledních
hodin vyjížděli celkem k šesti
mimořádným událostem. Jednalo se o
technické zásahy v naší lokalitě, ale i
mimo ni. Byli jsme pomoci našim
kolegům v Chlumci, kde spadlé stromy
zamezily průjezd přes hlavní tah na
Teplice. Hlavní silnice byla uzavřená na
dobu třech hodin, než se nám podařilo
stromy pořezat, a nakonec probíhal
úklid komunikace. Po třetí hodině ranní
jsme odklízeli plechovou garáž u
zahradnického podniku, která ležela
přímo na hlavní komunikaci. Výjezdu se
zúčastnilo celkem 14 členů.
Spolupracovali jsme na odstranění
stromů s naší městskou policií, která
vlastní motorovou pilu a strážníci
vlastní oprávnění na řezání motorovou
pilou. Když už jsme si mysleli, že bude
klid, tak jsme odjížděli na kondiční
jízdu s novými řidiči. A co čert nechtěl,
na Mírovém náměstí v Ústí nám byl
vyhlášen ostrý výjezd. Tak jsme v plné
parádě frčeli zpět do Chabařovic

odstraňovat spadlý
strom přes komunikaci
směr VHS. Výjezdu se
zúčastnila technika Liaz
25K, Tatra 148, VEA –
Hyundai. Veškeré
výjezdy se obešly bez
zranění zasahujících
hasičů. Po skončení
posledního výjezdu
jsme odjížděli danou
techniku dotankovat a
vrátili se zpět na

základnu, kde se vyčistily a
zkontrolovaly motorové pily, aby bylo
možno je použít k dalšímu
technickému výjezdu.

Jinak se snažíme naši techniku
opravovat sami, ale co nezvládneme,
musíme oslovit autoservis URCINO
v našemměstě, kde nám kdykoliv
techniku bez čekání opraví. Zároveň
probíhá malování hasičárny a pokládka
dlažby v klubovně. Na jaře bude
probíhat poslední výměna
nevyhovujících plechových vrat v naší
garáži. Vrata budoumoderní a
bezpečná. Srdečně Vás zveme na náš
hasičský ples, který se koná
18.03.2023 v kulturním domě Zátiší.
Těšíme se na Vás.

Všem bych chtěl touto cestou
poděkovat za skvěle odvedenou práci.

Rudolf Beneda st.
velitel JSDHO
725 066 514
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Dne 12. 01. 2023 se členové SDH
Chabařovice rozhodli připojit k výzvě
pomoci darovat krev, stejně jako
řada našich kolegů ze záchranných
složek IZS.

Od nás se zúčastnili tři hasiči, jeden byl
prvodárcem a dva již krev darovali
dříve. Byla to pro nás velká pocta se
zapojit do darování krve a pomoci
lidem, kteří to potřebují, nikdy nevíme,
kdy ji budeme potřebovat i my nebo
naši blízcí.

V České republice je evidováno kolem
342 tisíc dárců plné krve. Ideální by
bylo ještě o 50 tisíc více. Darovat
můžou lidé ve věku 18 až 65 let (první
odběr do 65 let), hmotnost minimálně
50kg, lidé bez vážného onemocnění a
jiné další ohrožující věci. Ženy můžou
darovat 1x za 4 měsíce a muži 1x za 3

měsíce, minimální interval mezi odběry
je 10 týdnů.

Odběr trvá 5 – 10 minut, odebírá se 450
ml plné krve a dárce má nárok na den
volna s náhradoumzdy. Tímto Vás

žádáme o pomoc, kdomůže, ať daruje
krev. Zabere to pouze chviličku.

Děkujeme a přejeme hodně zdraví.

Hasiči Chabařovice

Dne 30. ledna 2023 se hasiči SDH
Chabařovice domluvili, že využijí sílu
Facebooku a dají výzvu udělat radost
dětem v ústecké Masarykově
nemocnici.

Dne 31. ledna vyšel článek na
facebookových stránkách darovat
hračky, plyšáky, pastelky a další úžasné
věci. Během krátké doby lidé
zareagovali. Sbírka probíhala od úterý
31. ledna do pátku 3. února. Za tak
krátkou dobu se nastřádalo plno
krásných věcí: dětské hry, plyšáci,
omalovánky, knížky, hasičská autíčka,
míče a plno dalších potřebných věcí.

Tímto Vám chceme velice moc
poděkovat, jak za nás hasiče, tak
především za děti, které musejí trávit
smutný čas v nemocnici.

Společným gestem jim vykouzlíme
aspoňmalý úsměv na tváři. Mezi dárce
se zapojila i jedna rodinka z Ústí nad
Labem a jednamoc hodná rodinka
z Roudníků, kterým patří velké díky.

Všechny dary předali 6. 2. 2023 na
dětské oddělení a dětskou kliniku
v Masarykově nemocnici Ústí nad
Labem. Děti a sestřičky byly moc
nadšené.

Sbor dobrovolných hasičů Chabařovice
by rád ještě jednou do budoucna
uskutečnil podobnou akci a vykouzlil
další úsměv dětem v nemocnici.

Děkujeme.

Hasiči Chabařovice



Začínám tím, čím jsem v říjnu
loňského roku končila…...
„Kéž by slunce svítilo i v dalších letech
nad občany naší vesnice. Místní dobře
ví, že jsme „na chvostu“, je to úděl
takových vesnic, jako jsou Roudníky.
Bohužel děj událostí před 40 lety nás
natlačil do této pozice, ze které se
nemůžeme sami dostat.
Pomoc nám slíbila ve svých volebních
programech před volbami do
městského zastupitelstva všechna
kandidující seskupení, vyhráli ti, které
si voliči vybrali, teď nám zbývá pouze
čekat, kdy dojde k plnění slibů, které
byly napsány velkými písmeny a
všichni voliči je četli. Snad jsou za
nimi i velké činy pro naši malou
vesnici, čeká na to 290 jejích občanů.“
Věřící by řekli ÁMEN, já jsem si pouze
přečetla aktuality na webových
stránkách, kde jsem zjistila, že město
Chabařovice zveřejnilo 07. 02. 2023
Výzvu k podání nabídky veřejné
zakázky malého rozsahu, a to
„Rekonstrukce sociálního zařízení v
kulturním domě v Roudníkách“, se
stanovenou lhůtou březen – červen
2023 v předpokládané hodnotě díla Kč
400 000,-.

Toto je budoucnost a nyní se
ohlédneme několik měsíců zpět,
abychom ve vzpomínkách oživili
okamžiky těch, kteří navštívili
uspořádané akce v našem komunitním
centru.

V sobotu 8. 10. 2022 se naše Václavská
klobouková tancovačka nesla v
soutěžním duchu. Kdo byl nejlepší,
vyhrál. Hrálo se o nejhezčí klobouky,
tanec s balónkem a další hry, které
můžete při dalších tancovačkách
zkusit. Fotky vyjadřují náladu
návštěvníků, která byla podtržena
bravurnímmoderováním „našeho“ DJ
Venci.

Podzimní události v Roudníkách
znatelně ovlivnilo uzavření

hřbitova, které není ani do dne
zpracování těchto řádek vyřešeno.

Před „dušičkovými svátky“ byl hřbitov
otevřen od 29. 10. do 2. 11. 2022 po
dohodě zástupcůměsta a majiteli
kostela a hřbitova v době od 14:00 do
17:00 hodin. Hřbitov v tyto dny
navštívily stovky pozůstalých nejen z
Roudníků, ale i Vyklic, Otovic, Lochočic
a Tuchomyšle. Bylo to smutné
rozjímání nad stavem věci, kterou
nikdo nepředvídal.

Hřbitov byl ještě otevřen po dobu
vánočních svátků od 22. 12. 2022 do 1.
1. 2023, vždy od 8:00 do 17:00 hodin.

V sobotu 26. 11. 2022 byla již tradiční
výtvarná dílna, kdy si všichni, kteří
přišli, mohli vyrobit výzdobu do svých
domovů. Byly to adventní věnce, svícny
a různá vánoční výzdoba, podle
fantazie dětí i dospělých.

Tradiční návštěva Mikuláše s jeho
družinou se uskutečnila v sobotu 3. 12.
2022, kdy zaplněný sál přivítal
každoroční hosty v tento den. Písniček,
básniček a všeho, čím se děti
pochlubily, bylo tolik, kolik
připravených dárků. V průběhu večera
byl rozsvícen vánoční strom stojící před
okny „kulturáku“. Dospěláci, jak již je
tradiční, pokračovali v zábavě do
pozdních hodin.

Týden před Vánoci, v sobotu 17. 12.
2022 jsme uspořádali Silvestr pro
seniory, kteří již neprahnou po
celonočním flámu, ale rádi si zazpívají
za zvuků heligonky a popovídají si jen
tak, jak život plyne. Pan Vlk z Ústí nad
Labem svůj nástroj a hlas ovládá
bravurně a společně rozezpíval
všechny přítomné.

Překulil se rok a nastala příprava na
masopust, který pořádáme od roku
2016, s covidovou přestávkou. Více v
samostatném článku.

Kromě výše uvedených akcí jsem se
zúčastnila zájezdu na Šumavu, který
pořádalo město Chabařovice ve dnech
19. - 23. 10. 2022. Čtyři noci jsme strávili
v penzionu Babůrek ve Zdíkově, jehož
personál se o nás, účastníky zájezdu,
výborně staral, stejně jako náš řidič
Libor a naše Věrka. Navštívili jsme
zámek Orlík, obec Kvildu (kterou asi
většina z nás, do této návštěvy, znala
pouze ze zpráv o počasí jako
nejchladnější obec), Jezerní slať s
vyhlídkovou věží u Kvildy, obec
Modravu, filmovou vesničku Hoštice s
domem Škopků a hřbitovem, kde
odpočívá Michal Tučný, zámek
Vimperk, obec Churáňov s cukrárnou s
ojedinělými zákusky, hrad a zámek
Velhartice s pivovarem pod zámkem,
město Sušice s Restaurací U Muzea,
Čenkovu pilu na soutoku řeky Vydry a
Křemelné, ze kterých je dále po toku
řeka Otava, a na závěr jsme se objaly –
my baby – kolem Smetanova smrku a
následující nedělní ráno jsme se vrátili
domů do Chabařovic.

Každého jistě napadne, že výše
uvedené akce jsmemuseli naplánovat
a zorganizovat. Osadní výbor se od
voleb do zastupitelstva sešel šestkrát a
vždy v den konání akce „udělal vše“ pro
to, aby se tato akce povedla.

Připomínám všem, kdo k nám rád
chodí, že každou středu je otevřena od
17:00 hodin knihovna a je to současně
kontaktní doba pro setkání s místním
osadním výborem. Každou neděli je od
19:00 hodin lekce jógy. Hráči stolního
tenisu se schází „na zavolanou“.

Jaroslava Račáková
předsedkyně Osadního výboru

Roudníky

ROUDNÍKYSEHLÁSÍ
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MASOPUST 2023 JE
VROUDNÍKÁCH
MINULOSTÍ.
Sešel se nás plný sál, kostýmy
různých velikostí a žánrů,
pohoštění ve staročeském stylu,
„svařáček“ pro zahřátí po průvodu
vesnicí, prodejci cukrovinek ve
stánku, sněhová nadílka, která nás
neodradila, a „náš Venca" nás
provedl celým podvečerem až do
půlnoci. Mé poděkování patří
děvčatům - Roudničkám,

osadnímu výboru, kulturní komisi
za finanční zajištění, všem dárcům
tomboly, Vencovi, Neře (upekla
chleby a vyrobila flašinet), mému
synovi za dokumentaci, Hospodě
na Můstku za spolupráci a všem
dětem i dospělákům ze všech
okolních měst a vesnic, že vytvořili
takovou atmosféru, která k
vesnickémumasopustu patří.

Jaroslava Račáková
předsedkyně Osadního Výboru

Roudníky
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PŘÍSPĚVEKPRO
SENIORYVROCE2023
Stejně jako v předchozích letech
schválilo vedení města příspěvek pro
seniory ve výši 500 Kč na osobu i pro
tento rok. Příspěvek může být čerpán
buď jako příspěvek na dopravu, nebo
na stravování. Nelze čerpat oba
příspěvky ani je nelze vzájemně
kombinovat.
Zájemci o výše uvedený příspěvek o něj
mohou požádat na Městském úřadě
Chabařovice v kanceláři č. 6. v období
od 1. do 31. března 2023.

Žadatelemmůže být pouze občan,
který má trvalý pobyt na území města

Chabařovice a zároveň v daném roce
dosáhne věku 70 let a více.

Příspěvek na dopravu je poskytován
jednorázově, a to dobitím čipové karty.
Karty se budou od zájemců vybírat ve
výše uvedeném termínu a teprve poté,
tj. v následujícímměsíci dubnu, budou
všechny předány k dobití poskytovateli
dopravních služeb. Po dobití a vrácení
karet budou občané vyzváni k jejich
vyzvednutí. Z důvodu větší časové
prodlevy doporučujeme žadatelům o
tento typ příspěvku odevzdat své karty
až koncemměsíce března. V případě

zřízení nové čipové karty bude
částka za její zřízení odečtena
z poskytnutého příspěvku. Ke
zřízení nové karty je nutné, aby se
žadatel dostavil k sepsání žádosti i
se svou fotografií.

Příspěvek na stravování je
poskytovánměsíčně ve výši 10 Kč
na jeden oběd, a to na základě
dokladu poskytovatele
stravovacích služeb, který bude
obsahovat identifikační údaj
strávníka (jméno a příjmení) a
počet odebraných obědů v daném
měsíci. O tento příspěvek bude
možné požádat nejpozději za měsíc
listopad, s vyúčtováním nejdéle do
10. 12. 2023.

Lenka Oborníková
vedoucí odboru správního

ZÁPISDOMATEŘSKÉŠKOLY
Vážení spoluobčané,
blíží se termín zápisu dětí do MŠ
Chabařovice. Při loňském zápisu byly
přijaty všechny děti, které mají na
přijetí do MŠ právní nárok (děti,
kterým do 31. 8. téhož roku byly
nejméně tři roky).
Od září 2022 jsme přijali
k předškolnímu vzdělávání i děti,
kterým ještě v tu dobu nebyly tři roky –
děti mladší 3 let. Zažádala jsem
zřizovatele o výjimku z počtu dětí a
kapacita MŠ byla zcela naplněna. Další

mladší děti byly přijaty i v průběhu
školního roku 2022 - 2023, neumístily
se pouze dvě děti, které dovrší tří let
věku až v létě 2023.

Mateřská škola je, na rozdíl od jeslí, kde
se o děti stará zdravotnický personál,
vzdělávací zařízení, kde pracují
pedagogičtí pracovníci. Z tohoto
důvodu je při přijetí dítěte do MŠ nutná
určitá jejich samostatnost, zvláště při
sebeobsluze.

V letošním květnu se v MŠ uskuteční
zápis na školní rok 2023 - 2024 ve

dnech: v úterý 9. 5. od 12.30 hod. do
16.30 hod. a ve středu 10. 5. od 8.30
hod. do 11.30 hod.

Tiskopisy potřebné k zápisu si bude
možné vyzvednout v MŠ od začátku
měsíce dubna, popřípadě budou v tuto
dobu ke stažení na stránkách školy
www.mschabarovice.cz.
Těšíme se na Vás. Za kolektiv MŠ
Chabařovice...

Dagmar Vadkertiová
ředitelka MŠ Chabařovice

ZÁPISDOMŠ
CHABAŘOVICE
NAŠKOLNÍ ROK

2023/2024

ÚTERÝ
9. 5. 2023

12:30 - 16:30

STŘEDA
10. 5. 2023
8:30 - 11:30
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Kalendář svozu odpadu v roce 2023
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SVOZODPADU2023
Stejně jako předešlý rok Vám
předkládáme kalendář svozu odpadů
pro rok 2023. Tento kalendář jste našli
již ve svých schránkách nebo na
webových stránkách na podzim roku
2022. Svozy budou v letošním roce
probíhat ve stejném režimu jako v roce
předešlém. Pro Chabařovice platí svoz

komunálního odpadu ve čtvrtek v liché
týdny, pro Roudníky většinu roku také v
liché týdny v pátek, vyjma zimního
období, kdy svoz probíhá každý týden.
Chabařovickým bude svoz tříděného
odpadu proveden dle ulic v pondělí
nebo v úterý v lichý týden. Svoz
tříděného odpadu v lichý týden platí

pro ulice Bednářská, Bezová, Haškova,
Husovo náměstí, Libušina, Marie
Kršňákové, Masarykova, Na Běhání, Na
Konečné, Na Můstku, Náměstí 9.
května, Přestanovská, Radniční,
Řezáčova, Třída Svobody, U Haly, U
Koupaliště, Ústecká, V Aleji, Za
Stadionem. Pro úterní svoz tříděného
odpadu v lichý týden budou připraveny
nádoby ulic Kovářská, Křížová, Luční,
Nádražní, Smetanova, Teplická,
Unčínská a duo nádoby v Roudníkách.
Operativní změny ve svozových dnech
získáte aktuálně na webových
stránkáchměsta Chabařovice, v
odebíraných novinkách či případně
rozhlasem. Za Středisko služebměsta
Chabařovice Vás zdraví...

Ing. Tomešová Alena
vedoucí střediska služeb

Vážení občané,

počátkem tohoto roku jsme
přestěhovali kontejner na textil s
kontejnerem na elektrozařízení,
které byly umístěny vedle
městského úřadu, ke sběrnému
dvoru v Chabařovicích. Oba jsou
umístěny volně před vraty
sběrného dvora. Zároveň uvnitř
sběrného dvora najdete nádoby
na kov, kam v otvírací době
sběrného dvora můžete umístit
tříděný kovový odpad. Děkujeme
za pochopení a v případě
jakýchkoliv dotazů nás
neváhejte kontaktovat. Za
Středisko služeb města
Chabařovice Vás zdraví...

Ing. Tomešová Alena
vedoucí střediska služeb

Kontejnery
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POZVÁNKY
Plesměsta Chabařovice

28. Chabařovická pouť

34
13. a 14. května 202313. a 14. května 2023

1. dubna 2023 od 20:00

Kulturní důmZátiší



Ostatní pozvánky
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V roce 1520 byly Chabařovice zmiňovány jako městečko
s právy ......................... a ............................. .
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